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„Iba“ žena

Byť ženou je niekedy strašne 
fajn. Naozaj. Nepoznám jednu 

jedinú, ktorá by občasne túto svo‑
ju vymoženosť akosi nepoužila. 
Myslím. Samozrejme v  medziach 
etiky. A  ja nie som výnimkou. 
Pamätám si, ako som na univer‑
zite robila skúšku z  digitálnych 
technológií. Všetko išlo hladko, 
až kým sa ma profesor neopýtal: 
pani Pisarčíková, povedzte mi, 
ako funguje laserová tlačiareň? 
Nielenže som to nevedela, ale 
doslova ani len netušila. Tak prvý‑
krát v  živote, keďže som vedela, 
že toto sa na skúške nehovorí, 
som vyriekla slovo neviem. On 
zareagoval s prísnym pohľadom. 
Ako to, že neviete? „Veď som len 
žena.“ Odvetila som. Nasledoval 
smiech zo strany profesora a reak‑
cia: „tak keď ste len žena, tak Bé.“ 
Ohodnotil ma. Celá šťastná som 
z  miestnosti vybehla. Spolužiaci, 
ktorí v  ten deň skúškou neprešli 
a po jednej nesprávnej odpovedi 
leteli, mi to dosť nevedeli odpus‑
tiť. Kedysi mali ženy v spoločnosti 
trošku iné postavenie. Ako jem‑
nejšie pohlavie nevymieňali kole‑
sá, nemohli pracovať v niektorých 
profesiách a podobne. Dnes je to 
inak. Poznám ženy, ktoré namiesto 
muža živia rodinu i také, ktoré ne‑
majú problém vziať do rúk vŕtačku 
a  poradiť si aj s  na pohľad muž‑
skou prácou. Jedny pretože chcú, 
iné preto, že musia. No treba po‑
vedať, že to nežné, čo vzbudzuje 
dojem, že to muži musia chrániť, 
je na ženách to krásne. A snímam 
klobúk dole z hlavy pred všetkými 
mužmi, ktorí na to ešte nezabudli. 
Pred tými, ktorí nám otvárajú dve‑
re, kráčajú na schodoch za nami. 
Pred gentlemanmi, ktorí ešte ne‑
vymreli. Sme proste ženy. Pištíme, 
keď vidíme pavúka na stene, či 
myš na podlahe. Nabalíme si 10 
kufrov na dovolenku i keď vieme, 
že ich nie sme schopné odniesť. 
Keď máme zabočiť doprava, s grá‑
ciou si pomýlime strany a stočíme 
to inam. Sme ženy. A to nám nikto 
nevezme. Marilyn Monroe raz po‑
vedala: nevadí mi žiť v  mužskom 
svete, pokiaľ v  ňom môžem byť 
ženou. Marec patrí nám. Vďaka 
Dňu žien. Tak si to patrične užime.
 Jana Pisarčíková

8‑9. 100 ročná Zuzana Lačná

14‑15. Drôtom vdychuje  
  život

18. Dosky, ktoré znamenajú
 svet, si preniesli zo Stráž
 na Západ

22‑23. Ukázali tóny
 vesmíru a zeme

12. V boji s neplatičmi 
 v Poprade je 
 najefektívnejšie 
 zmrazenie účtu

26. Kam za kultúrou

28‑29. Valentínsky piatok
 bol v Poprade 
 v znamení tanca

32. Valentínsky turnaj 
 sa nehral v rukavičkách

20‑21. Vôňu kníh 
 nenahradí nič

27. Spoločenská rubrika

30‑31. Aj menšie
 športy dokážu
 zapĺňať haly

34. Kam za športom

35. Voľný čas
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„ZhOTOvITEľ 
MUSÍ STAvbU 

ZREALIZOvAť DO 150 
KALENDáRNych 

DNÍ OD PREvZATIA 
STAvENISKA.“
Kristína Horáková, 

vedúca odboru výstavby 
MsÚ Poprad

Lukáš Penxa, vedúci oddelenia strategického rozvoja 
MsÚ Poprad a sekretariátu kooperačnej rady UMR 
uviedol, že mestu Poprad bolo koncom roka 2024 

doručené oznámenie o splnení podmienok poskytnutia 
prostriedkov mechanizmu, ktoré vy‑
dalo Ministerstvo dopravy Slovenskej 
republiky na základe podanej žiados‑
ti v  rámci Plánu obnovy a  odolnosti 
na projekt s názvom: Výstavba cyklistic‑
kých komunikácií Most Ul. Športová  – 
Most D1 Matejovce úsek „C a D“. „Výš-
ka schválených prostriedkov predsta-
vuje 1 651 130,55 €. Momentálne sme 
pred podpisom Zmluvy o  poskytnutí 
prostriedkov mechanizmu na podporu 
obnovy a odolnosti, ktorá by mala byť 
podpísaná v  najbližších týždňoch. Ak 
k tomu dôjde, projekt výstavby cyklochodníka musí byť 
zrealizovaný najneskôr do 30. marca 2026,“ komentoval 
aktuálny stav projektu L. Penxa.

cyklochodník od akvaparku bude čoskoro realitou

Samospráva sa snažila o výstavbu celého úseku cyk‑
lochodníka už 11 rokov. „Bol to jeden z mojich volebných 

sľubov, vybudovať ďalšie trasy cyk-
lochodníkov a som rád, že sa nám to 
konečne podarilo," reagoval primátor 
mesta Anton Danko. Najprv sa museli 
pripraviť a hlavne vysporiadať pozem‑
ky pod plánovaným cyklochodníkom 
obojsmernej cyklistickej komunikácie. 
„Bolo to zdĺhavé a problematické, ale 
podarilo sa to. Z  plánovaných cyk-
lochodníkov sa ako prvý zrealizoval 
úsek „B“, ktorý začína pri mestskom 
úrade a  končí na Ul. Športovej pri ak-
vaparku. Je trasovaný na ľavom aj 

pravom brehu rieky Poprad. Ďalšia pripravovaná etapa 
zahŕňa úsek „C“ od Športovej ulice po štátnu cestu I/66 
pri čerpacej stanici Shell, ktorý je prevažne trasova-

Dobré správy pre všetkých cyklistov! 
Mesto Poprad je po dlhých rokoch 

bližšie k realizácii samotnej výstavby 
cyklochodníka od Športovej 

ulice po diaľničný most D1 
v Matejovciach s celkovou dĺžkou 

takmer 2,5 km. Samospráva získala 
finančné zdroje na cyklochodník 

v rámci výzvy ministerstva dopravy 
a mesto zároveň podalo aj ďalší 

projekt v súvislosti s cezhraničným 
programom Interreg na dobudovanie 

ďalšieho cyklistického úseku, a to 
od diaľničného mosta D1 Matejovce 

k čističke odpadových vôd (ČOV) 
Matejovce v dĺžke 3 km, po hranicu 

katastrálneho územia Veľká Lomnica. 

Nový 
cyklochodník 
bude čoskoro 

realitou
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ný na pravom brehu rieky Poprad. Následne úsek „D“ 
vedený po ľavom brehu rieky až k  pilieru diaľničného 
mosta D1, odkiaľ už je plánovaný úsek „E“ v  rámci In-
terregu Poľsko,“ doplnila Kristína Horáková vedúca od‑
boru výstavby MsÚ v Poprade. Mesto má vypracovanú 
projektovú dokumentáciu, vydané stavebné povolenie, 
takisto aj majetko ‑právne vysporiadanie vlastníckych 
vzťahov a  získalo na projekt v  úseku Ul. Športová  – 
Most D1 Matejovce aj finančné zdroje. Na februárovom 
mestskom zastupiteľstve (MsZ) schválili poslanci zme‑
nu rozpočtu tak, aby mesto po vysúťažení zhotoviteľa 
mohlo stavbu okamžite začať a  následne ministerstvo 
dopravy požiadať o refundáciu schválených finančných 
prostriedkov. Po MsZ sa spustí aj proces vysúťaženia 
samotného dodávateľa stavby. Do prvých výkopových 
prác zostáva už len posledný dielik cyklistického puzzle, 
a to podpísať Zmluvu o poskytnutí prostriedkov mecha‑
nizmu na podporu obnovy a  odolnosti v  kompetencii 
ministerstva dopravy a  ukončiť verejné obstarávanie 
na zhotoviteľa stavby.

Stavenisko by radi odovzdali o pár mesiacov

Ako ďalej Horáková uviedla, podľa optimistického 
plánu, keď sa podpíše zmluva o poskytnutí prostriedkov 
a vysúťaží dodávateľ, by stavenisko radi odovzdali v po‑
lovici tohto roka. „Zhotoviteľ musí stavbu zrealizovať 
do 150 kalendárnych dní od prevzatia staveniska,“ do‑
plnila K. Horáková. Výstavba cyklochodníka v úsekoch 
„C“ a  „D“ sa tak uskutoční v  intraviláne mesta Poprad 
v časti Spišská Sobota ‑ na brehoch rieky Poprad a z čas‑
ti na miestnych komunikáciách, a to úsek „C“ od Ul. Špor‑
tovej po čerpaciu stanicu Shell s pokračovaním na opač‑
nej strane komunikácie I/66 za priechodom pre chodcov 
‑ úsek „D“ ‑ št. cesta I/66‑ Most D1 Matejovce. Projekt po‑
číta aj s vybudovaním oceľovej lávky, ktorá premosťuje 
rieku Poprad na Ul. Športovej, ďalej vybudovaním a osa‑
dením oceľovej lávky nad riekou Poprad pred križovat‑
kou a čerpacou stanicou Shell (na konci Spišskej Soboty). 
Súčasťou celého projektu je aj odpočívadlo s lavičkami, 
košmi a so stojanmi na bicykle.

v pláne je doplniť kostrovú sieť cyklistických trás

Mesto Poprad podalo v  cezhraničnom programe 
Interreg Poľsko  – Slovensko 2021‑2027 v  rámci pro‑
jektu piatej etapy výstavby Cesty okolo Tatier žiadosť 
o poskytnutie finančného príspevku pre projekt Cesta 
okolo Tatier aj projekt s názvom: Výstavba cyklistických 
komunikácií v Euroregióne Tatry Úsek E: Most D1 Mate‑
jovce  – ČOV Matejovce. „Celkové oprávnené výdavky 
tohto projektu sú vo výške 1 515 877,41 €. Vyhodnotenie 
žiadosti sa podľa aktuálneho harmonogramu očakáva 
v októbri 2025,“ uzavrel Lukáš Penxa.

Dobudovaním posledného úseku cyklotrasy ozna‑
čeného ako úsek „E“ sa kompletne prepojí cyklistická 
kostra v smere od Svitu a sídliska Juh v Poprade s cyk‑
listickou komunikáciou až do Veľkej Lomnice, ktorá 
je v  kompetencii samotnej obce. Pre cyklistov bude 
k dispozícii bezpečné prepojenie zo všetkých mestských 
častí Popradu po hranicu katastrálneho územia s Veľkou 
Lomnicou, odkiaľ sa plánuje výstavba cyklochodníka 
do Veľkej Lomnice a  následne smerom do Kežmarku, 
Spišskej Belej, Ždiaru a Poľska.

cyklotrasy v meste Poprad

Mesto Poprad má doposiaľ zrealizované cyklotrasy, 
ktoré sa čiastočne spájajú v celkovej dĺžke 25,7 km. Ich 
letnú údržbu v samotnom meste, obnovu vodorovného 
dopravného značenia, kosenie a  opravu výtlkov a  ob‑
rubníkov má v kompetencii Správa mestských komuni‑
kácií mesta Poprad.

 Zuzana Dobránszka

Trasy cyklochodníkov
Poprad – Svit 4,8 km
Teplická cesta – autobazár 0,46 km
Autobazár ‑ JUH III 0,81 km
Autobazár – Západ 0,5 km
Juh III – Kvetnica 2,85 km
Juh V, VI–Kvetnica 2,22 km
Most D1 Matejovce ‑ Poprad 
Západ ‑ ÚSEK "B"; MsÚ Poprad ‑ 
Most Ul. Športová 

1,34 km

Štefánikova okolo štátnej cesty 
1/66 po autobusovú zastávku 
MAX 

1,05 km

Spoločná cyklotrasa pre chod‑
cov a cyklistov na ul. L. Svobodu 
po zberný dvor 

0,96 km

Cyklistický koridor na Námestí sv. 
Egídia 0,59 km

Cykloturistická trasa v mestských 
lesoch Kvetnica 10,1 km

Úsek, na ktorý sa napojí nový cyklochodník.
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Na úvod poslanci schválili doplnok k  rokova‑
ciemu poriadku. Následne sa plénum zaobe‑
ralo Všeobecne záväzným nariadením (VZN) 

o  umiestňovaní volebných plagátov na verejných 
priestranstvách počas volebnej kampane na území 
mesta Poprad. Prokurátor upozornil, že pri označení 
kandidujúcich subjektov používa Zákon o  volebnej 
kampani pojem „kandidát“ bez prívlastku „nezávislý“, 
preto bolo VZN upravené v súlade so zákonom.

Schválili predaj areálu Mlynčeky

Poslanci prijali návrh na poverenie poslancov mest‑
ského zastupiteľstva M. Barana a F. Majerského výko‑
nom funkcie sobášiacich. Počas zastupiteľstva bola 
schválená tiež výška nájmu pre nových nájomcov v by‑
toch vo vlastníctve mesta Poprad, ako aj sadzobníky 
za krátkodobé poskytnutie priestorov a plôch v budo‑
vách a zariadeniach vo vlastníctve mesta a za prenájom 
predajných stánkov. Poslanci prerokovali sériu vecných 
bremien a schválili i predaj rekreačného areálu Mlyn‑
čeky, na ktorý bola vyhlásená verejná obchodná súťaž.

Nová časť cyklistického chodníka

V rámci školstva poslanci rokovali o úpravách dvoch 
VZN. Týkali sa výšky mesačného príspevku na čiastočnú 
úhradu výdavkov alebo nákladov v mestských školách 
a v školských zariadeniach a o určení výšky príspevku 
na čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na re‑
žijné náklady a  podmienky úhrady v  školskej jedálni 
a vo výdajnej školskej jedálni pri školách v zriaďovateľ‑
skej pôsobnosti mesta. Na zasadnutí MsZ vystúpil aj 
riaditeľ ZŠ s MŠ Dostojevského PaedDr. Vladimír Tobis 
a riaditeľka Centra voľného času Mgr. Ingrid Lindema‑
nová, ktorí navrhli VZN podporiť. Zastupiteľstvo tieto 
body neschválilo. Poslanecké plénum odhlasovalo 
aj návrh na zmenu rozpočtu mesta, ktorý okrem iné‑
ho počíta aj s vyčlenením peňazí z rezervného fondu 

pre výstavbu cyklistického chodníka smerom do Veľkej 
Lomnice. Projekt sa týka prvej časti chodníka od ul. 
Športovej až po diaľničný navádzač pred Matejovcami. 
Finančné prostriedky budú refundované z Plánu obno‑
vy.

Zmeny v Kvetnici

Zastupiteľstvo tiež schválilo zmluvu o  medziná‑
rodnej spolupráci medzi Popradom a  mestom Zako‑
pané i  predloženie žiadosti o  poskytnutie príspevku 
na projekt Rekonštrukcia VÚH ARÉNA POPRAD v rámci 
výzvy Výstavba, rekonštrukcia a modernizácia športo‑
vej infraštruktúry. Poslanci odhlasovali zmenu a dopl‑
nok VZN o podmienkach predaja výrobkov a poskyto‑
vania služieb na trhových miestach. Schválili tiež zme‑
nu Územného plánu mesta, vďaka ktorej bude možné 
pri kameňolome v Kvetnici umiestniť stavby za účelom 
poskytovania služieb verejnosti (bufety, šatne a pod.).

Poslanci vzali na vedomie žiadosť Martina Sýkoru 
o vzdanie sa funkcie konateľa obchodnej spoločnosti 
TV Poprad, s. r. o. a schválili zástupcu mesta Poprad 
do funkcie štatutárneho orgánu TV Poprad Vladimíra 
Skokana. Ďalej sa zastupiteľstvo zaoberalo VZN, kto‑
rým sa schvaľuje Prevádzkový poriadok pre pohrebiská 
v meste Poprad. Poslanci bod neschválili. Odobrili tiež 
zmenu k Zásadám odmeňovania poslancov a vypočuli 
si správu o činnosti mestskej polície.

Uzávierka cesty na Štefánikovej ulici

Po interpeláciách primátor mesta Anton Danko 
oboznámil poslancov, že od 1. mája 2025 bude uzavretá 
cesta na Štefánikovej ulici kvôli rekonštrukcii železnič‑
ného mosta. Informoval o pripravených riešeniach ako 
by mohla doprava v tom čase fungovať. O konkrétnych 
krokoch bude samospráva obyvateľov informovať.

Poslanci sa na ďalšom zasadnutí stretnú 10. 4. 2025.
 Jana Pisarčíková 

Poslanci 
zasadali 
prvýkrát 
v roku  
Posledný februárový štvrtok sa 
uskutočnilo prvé zasadanie mestského 
zastupiteľstva v tomto roku.
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Ak ste v centre mesta zatúžili po čerstvej zelenine, 
ovocí či priesadách, tak vaše kroky pravdepo‑
dobne smerovali na tržnicu. Presnejšie na ulicu 

Joliota Curie. Na Slovensku sa stala populárnou aj vďa‑
ka stánku s  vtipnými nápismi pod debničkami jedné‑
ho z predajcov. Po rokoch tržnica v Poprade končí. Len 
málo Popradčanov ale vie, že tržnica nebola pod krídla‑
mi popradskej samosprávy, ale spoločnosti ALFA TOP 
Poprad, s. r. o.. A to nie krátku dobu. „Správcom trho-
viska sme boli 28 rokov,“ uviedla konateľka spoločnosti 
ALFA TOP, spol., s. r. o. Oľga Štelbaská.

Návrat v čase

Spoločnosť už pred dvomi rokmi v tejto lokalite žia‑
dala mesto o  zriadenie vecného bremena na inžinier‑
ske siete. Poslanci na zastupiteľstve žiadosť odsúhlasili. 
Primátor mesta Poprad Anton Danko už v tom čase vy‑
jadril na zasadaní svoj nesúhlas s výstavbou polyfunkč‑
ného domu v  tejto oblasti. Hlavne kvôli parkovacej 
politike. „Snažili sme sa robiť všetko možné, aby sme 
túto stavbu do tohto územia nepustili, ale aj tak tomu 
nezabránime.“ povedal počas zasadnutia. Samospráva 

v zmysle zákona nemôže zabrániť výstavbe na súkrom‑
nom pozemku, pokiaľ spĺňa všetky zákonné náležitosti.

Poslanci schválili zrušenie vZN

Súkromná spoločnosť od zámeru neupustila a  za‑
čiatkom februára tohto roka doručila na podateľňu 
oznámenie správcu o  ukončení prevádzkovania tr‑
hoviska na ulici Joliota Curie v Poprade. Poslanci teda 
na tohtoročnom zastupiteľstve schválili zrušenie 
všeobecne záväzného nariadenia, ktoré sa týkalo trho‑
vých podmienok pre toto trhovisko. S  otázkami ohľa‑
dom polyfunkčnej budovy sme sa obrátili na spoloč‑
nosť ALFA TOP Poprad. Pýtali sme sa, z akého dôvodu 
sa rozhodli ukončiť činnosť tržnice i  aké plány do bu‑
dúcna majú s  týmto miestom. Odpoveď sme dostali 
strohú. „V budúcnosti plánujeme výstavbu polyfunkč-
ného bytového domu,“ uviedla Štelbaská. Viac nepre‑
zradili. Novej tržnice by sme sa ale v meste mali dočkať. 
Už v  roku 2020 zástupca investora a  štatutár spoloč‑
nosti SCC, s.  r. o. Slavomír Fábry pre Mesačník Poprad 
povedal, že by mala byť súčasťou tretej fázy projektu 
známeho ako Karpatská residence.  Jana Pisarčíková

Trhovisko v centre mesta 
sa stane minulosťou  

Začiatkom februára 
bolo doručené 

do podateľne 
Mestského 

úradu v Poprade 
oznámenie 

správcu o ukončení 
prevádzkovania 

trhoviska 
na ulici Joliota 

Curie v Poprade. 
Po rokoch tak 

stará tržnica 
končí. Na mieste 
by mal vzniknúť 

polyfunkčný dom. 
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Vitálnu seniorku som vyspovedala deň pred jej na‑
rodeninami v Centre sociálnych služieb (CSS), kde 
aktuálne býva. Ak by ste čakali bedákajúcu a ubo‑

lenú pani, musím vás vyviesť z omylu. Pani Lačná bola 
na rozhovor pripravená s 15 minútovým časovým pred‑
stihom. Upravená, drobná žena ma privítala so širokým 
úsmevom. Mala veľkú chuť rozprávať, aj keď už slabo 
počuje. „Pán doktor hovorí, že už mám nárok nepočuť,“ 
zasmeje sa a pokračuje: „zajtra ma čaká veľká oslava,“ 
dodala so šibalským pohľadom. Napriek obdivuhodné‑
mu veku si čiperka ešte stále všetko sama uprace a do‑
konca aj postelie. Ani komunikovať s mobilným telefó‑
nom jej problém nerobí. V lete, ako sama hovorí, behá 
po izbe, rada sedí na lavičke a oddychuje na slniečku. 
Najradšej však má lúštenie osemsmeroviek a krížoviek 
a počúvanie omší. 

chcela slúžiť v reholi, no stala sa zdravotníčkou

100 ročná babička sa narodila v Hranovnici, no život 
prežila aj v Poprade. Pracovala v ambulancii pre dospe‑
lých v Hranovnici s doktorom Juračkom, neskôr mávala 
aj 48 hodinové služby v  nemocnici v  Spišskej Sobote 
na internom oddelení. „Zdravotnú sestru som začala 

robiť v 25 rokoch, chránila som nielen telá, ale aj ľud-
ské duše. Celý život som pomáhala ľuďom. Vždy som 
si myslela, že pomáhať musím každému a so všetkým. 
Pôvodne som chcela byť rehoľná sestra, ale mamka mi 
to nedovolila. Pochádzam zo siedmich detí, po smrti 
malej sestry som bola v rodine najmladšia medzi chlap-
cami. Mamička pracovala v liečebnom ústave v Kvetni-
ci ako tlmočníčka, ovládala maďarčinu, slovenčinu aj 
nemčinu. Volali ju na preklady do Tatier kvôli nemec-
kým robotníkom. Otecko vycestoval trikrát do Ameriky, 
kde pracoval na píle,“ začala svoje rozprávanie Z. Lačná. 
Po skončení základnej školy sa ako mladá zamestnala 
na sezónne práce v lese a potom v miestnom Zelovoci.

K práci sa dostala náhodou

V 50. rokoch minulého storočia bol v okrese Poprad 
nedostatok lekárov a pomocných sestier. Preto k zdra‑
votníctvu priberali aj šikovných ľudí, ktorých dovzdelá‑
vali za pochodu, priamo v praxi. „Moja doktorka Jolana 
Jeviczká zo Spišskej Soboty sa ma raz opýtala, či viem, 
kde je v Poprade riaditeľstvo. Tušila som. Prišla som tam 
a postavila som sa do preplnenej čakárne medzi ostat-
ných ľudí. Dvere na ambulancii otvoril MUDr.  Aladár 

100 ročná 
Zuzana Lačná: 

Tam hore mám 
protekciu

100 roční ľudia majú niekoľko úžasných 
vlastností, ktoré im úprimne závidím. Okrem 

toho, že sa na svet pozerajú s optimizmom, 
v rozhovore s nimi nikdy nechýba láskavý 

humor. Hoci ich koža v mnohom pripomína 
priesvitný papier a dlane sú mäkké ako 

obláčik, stisk ich ruky je pevný a rozhodný 
ako ich uhrančivý pohľad, z ktorého sa na vás 

zrkadlí pravda, múdrosť a nadhľad. Niektorí 
z nich nemajú vysoké školy, neprecestovali 

žiadne kontinenty, nikdy nevlastnili auto, 
no vždy mali obrovského ducha a veľkú 

chuť žiť. A práve takú má aj naša 100 ročná 
Popradčanka Zuzana Lačná, ktorá si sviečky 

na torte sfúkla 4. februára 2025. Pevné 
zdravie a jasnú myseľ jej k storočnici poprial 

aj primátor mesta Anton Danko.
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Schweitzer a keďže som stála pri dverách, pýtal sa ma: 
vy čo čakáte? A ja odpovedám, že ma poslala doktor-
ka Jeviczká. Tak takú potrebujeme, zapíšte mi ju. Na to 
mu ja, že som zamestnaná v  Zelenine. Keď my ju po-
trebujeme, musia nám ju pustiť. A už ma bral do kan-
celárie, kde ma zapísali. Keď som prišla domov, začala 
som mamičke plakať, že ja neviem nič o zdravotníctve, 
čo ja budem teraz robiť? Mamička mi hovorí - chcela 
si ísť za rehoľnú sestru a ja som ťa nepustila, budeš te-
raz zdravotná sestra. Tak ma dali do zdravotnej školy. 
Popri robote som teda chodila aj do školy, ktorú som 
ukončila v  roku 1958 v  33 rokoch. A  keď sme končili, 
tak mi na záverečné skúšky dali vypracovať 40 otázok. 
Medzi nimi otylosť  – tučnota, obezita. Takú hlúpu otáz-
ku si predsa nik nevytiahne. Ako jedinú som ju nevy-
pracovala. Ale na moje prekvapenie si ju každé jedno 
z  dievčat vytiahlo, žiadne odpovedať nevedelo. Prišiel 
rad na mňa a ako druhú otázku som si ju vytiahla tiež. 
Tak som sa vynašla a pred komisiou som odpovedala - 
otylosť poznáme takú, ktorej závidíme, takú, ktorej sa 
smejeme a ktorú ľutujeme. Skúšky som spravila. Zdra-
votnú sestru som robila aj na dôchodku, keď som mala 
80 rokov, nedali mi pokoja tí doktori, večne po mňa 
chodili,“ uviedla pani Lačná.

Sestra s pracovitými rukami

Počas 100 ročného života jej utkvelo v pamäti množ‑
stvo situácií. Rada si však spomína na to, ako mladá 
pracovala v ambulancii a nemala ešte žiadnu zdravot‑
nú školu, bola neskúsenou pomocnou sestrou a  ani 
za svet nechcela pichať injekcie. Vytrvalo to odmieta‑
la, preto to za ňu musel robiť doktor Juračko, ktorý sa 
preto veľmi hneval. V tej dobe mali naozaj ťažký obvod, 
kde k jednému všeobecnému lekárovi chodili pacienti 
zo Spišského Bystrého, Kravian, Vikartoviec, Hranovni‑
ce, Štiavnika a  dokonca aj z  Vernára. Jeden deň to už 
lekár nevydržal a donútil mladú Zuzku pichnúť injekciu 
pacientovi z Vikartoviec. Po troch dňoch prišiel pacient 
na kontrolu a hovorí: „Pán doktor, vypíšte ma do práce, 
tá vaša sestrička majú zlaté ruky, ako mi pichli tú injek-
ciu, už mi nič nie je.“ Od toho momentu začala sestrička 
Zuzka pichať injekcie už sama. Najťažšie chvíle v živote 
však prežívala, keď jej pri autonehode tragicky zomrel 
jediný syn Janko. V 28 rokoch po sebe zanechal tri malé 
deti. Ťažko znášala aj vypočúvania a preverovania zdra‑
votných sestier v období komunizmu, a to kvôli viere, 
ku ktorej sa napriek možným represiám v  práci vždy 
verejne prihlásila. „Keď som bola mladá, vždy som háč-
kovala, štrikovala, dokonca aj záclony. Moje ruky večne 
niečo robili. Rada som pracovala v záhrade. Doktori sa 
ma boli vždy pýtať, či mám tam hore protekciu, pretože 
som mala takú záhradu, na ktorú bolo radosť sa poze-
rať,“ smeje sa 100 ročná babička, keď mi zo skrine vy‑
ťahuje svoj najobľúbenejší sveter, štrikovaný a zošívaný 
iba na jednej ihlici.

Čo jej robí najväčšiu radosť?

Pani Lačná si pochvaľuje starostlivosť v CSS „Som tu 
veľmi spokojná, je mi tu dobre a fajne sa tu o nás sta-
rajú. Len jesť nám veľa dávajú. Ja už toľko nezjem. Ako 
mladá som veľmi málo jedla. V  polievke len štyri re-
zance a to mi stačilo. Moji rodičia pred smrťou tiež jedli 
málo a ja akoby som už bola dávno po smrti," zasme‑
je sa a dodá, že otecko sa dožil 78 a mamka 79 rokov. 
Na otázku, či bola počas života vážne chorá, sa stará 
pani zamyslí a zdôrazní len jednu operáciu, ktorú muse‑
la podstúpiť hneď po pôrode svojho 5 kilogramového 
syna.

Recept na dlhovekosť neprezradila

„Vždy, keď sa s ľuďmi zhováram, tak im hovorím, že 
kde tak toľko žiť. Človek v mojom veku je už so všetkým 
zmierený,“ dodáva jubilantka. Recept na dlhovekosť ne‑
prezradí, pretože ho nemá, len zdôrazní, že je to možno 
tým, že málo je. „Úprimne, už by som dávno nechcela 
žiť. Jedna rehoľná sestra sa dožila 122 rokov a aj jej sa 
pýtali na recept. Ona však tiež nikomu neodporúčala 
tak dlho žiť,“ uzavrela Z. Lačná.

Netradičný rodinný humor

Vnučka pani Lačnej Denisa Kušniráková hovorí, že 
jej babička je pre ňu inšpiráciou. „Hlavne skromnosťou, 
jednoduchým a predsa naplneným životom. Nikdy sme 
neoslavovali narodeniny, až od 90-tky. V rodine máme 
zaužívaný taký netradičný rodinný humor, že keď sa 
babky spýtam, akú jej mám kúpiť kávu, tak odvetí, že 
malé balenie, že už sa neoplatí veľké, lebo už medzi 
nami dlho nebude a  nestihne ho vypiť. Keď jej objed-
návam predplatné Katolíckych novín, tak hovorí, že 
už len na pol roka… Náš najväčší rodinný humor je, 
že pomník, ktorý si dala urobiť v roku 1981, sa už rozsy-
pal. Babka jedla zdravo, z nerestí si dovolila iba cukríky 
a kávu. Celý život bola veľmi aktívna v  zdravotníctve 
a  v  Červenom kríži. Teraz sa teší z  piatich pravnúčat,“ 
uzavrela mozaiku spomienok vnučka Denisa.

 Zuzana Dobránszka
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Za posledné roky má mesto Poprad za sebou opra‑
vu už niekoľkých mostov a lávok, a to na uliciach 
Francisciho, Alžbetinej, Mnoheľovej, Kežmarskej, 

Allendeho a na Ul. Športovej. Sanáciou prešiel i  „naj‑
mladší“ popradský most, ktorý spája dve najväčšie síd‑
liská na popradskom Juhu. Po tom, ako si mesto dalo 
vypracovať diagnostiku všetkých popradských mos‑
tov i  lávok, nečakalo ani chvíľku. Predposledný febru‑
árový týždeň sa práce naplno rozbehli už aj na moste 
na Ul. 1. mája. „Vzhľadom na posúdenie statika po pred-
chádzajúcej obhliadke správcom tohto mosta a dvoch 
lávok, bol konštatovaný havarijný stav. Z tohto dôvodu 
mesto z  hľadiska bezpečnosti pristúpilo k  rozhodnutiu 

o  rekonštrukcii,“ vysvetlila Kristína Horáková, vedúca 
odboru výstavby MsÚ Poprad.

Nutné bezpečnostné opatrenie

Mesto vyhlásilo súťaž v  súlade so zákonom o  ve‑
rejnom obstarávaní, ktorej víťazom sa stala spoloč‑
nosť Strabag, s. r. o. Vysúťažená cena diela predstavuje 
1 459 686 €. Rekonštrukcia je nutným bezpečnostným 
opatrením. Práce je možné realizovať len počas úplnej 
uzávery mosta i lávok. Ak autom pôjdete po Štefániko‑
vej ulici, na Ul. 1. mája neodbočíte. „Chceli by sme vyzvať 
vodičov a chodcov, aby dávali pozor a rešpektovali do-
časné dopravné značenia, ktoré sa v mieste stavby na-
chádzajú,“ dodáva.

Ako je to s MhD?

Zmeny v doprave sa samozrejme dotkli aj mestskej 
hromadnej dopravy. „Všetky spoje, okrem linky č.  2, 
budú na svojej trase vynechávať zastávky Hviezdosla-
vova, Okresný úrad a  Dom kultúry, pričom zastávka 
Dom kultúry bude vynechávaná na tých spojoch, kto-
rých predchádzajúca, resp. nasledujúca zastávka je 
Okresný úrad,“ vysvetlil Branislav Daniel, vedúci oddele‑
nia územného plánu a dopravy MsÚ Poprad. Napríklad, 
ak ste zvykli cestovať zo zastávky Námestie sv.  Cyrila 
a Metoda k Domu kultúry spojom číslo 7, týmto autobu‑
som sa dostanete už iba po OC Forum. K Domu kultúry 
vás odvezie počas týždňa linka číslo 4 a 6. Týchto dvoch 
liniek sa zmeny nijako nedotkli. Všetky ostatné spoje 
budú zároveň zastavovať na náhradnej zastávke na Ul. 
Alžbetina, ktorá sa nachádza pri bývalom Tatrakone a je 

Betónový most, ktorý vedie 
ponad rieku Poprad a spája 

centrum mesta s Ul. 1. mája bol 
postavený pravdepodobne 

v roku 1934. Zub času sa 
na ňom podpísal a jeho stav 
si vyžadoval rekonštrukciu. 

Práce až do ukončenia v tomto 
smere obmedzili dopravu. 

Rekonštrukcia 
mosta na Ulici 
1. mája 
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označená prenosným označníkom. „Zároveň upozorňu-
jeme, že táto zastávka je len jednosmerná a bude obslu-
hovaná spojmi v smere z autobusovej stanice do centra 
mesta,“ dodáva Daniel.

Linka č. 2

Zmena nastala aj v linke č. 2, ktorá po novom obslu‑
huje obojsmerne aj zastávku Dom kultúry. „Časy spojov 
boli upravené tak, aby jednotlivé odchody boli vo väčši-
ne trasy linky rovnaké. Všeobecne ale platí, že z autobu-
sovej stanice budú spoje odchádzať o pár minút neskôr 
a naspäť na stanicu budú prichádzať o pár minút skôr. 
Výnimkou je linka MHD č.  5, ktorá pri väčšine spojov, 
ktoré na svojej trase vynechávajú zastávky na starom 
Juhu, bude mať kvôli lepšej orientácii poposúvané časy 
v celej trase, a to v smere aut. stanica – Stráže. Pri trase 

späť zo Stráž budú spoje odchádzať v pôvodnom čase 
a so skorším príchodom na autobusovú stanicu,“ dodá‑
va Daniel.

Uskutočnili aj ochranný odlov

V rámci príprav na rekonštrukciu mosta bolo nutné 
vykonať aj orezávky stromov, ktoré by bránili technike 
počas realizácie stavby. „Taktiež na základe požiadav-
ky miestnej organizácie rybárskeho zväzu v spolupráci 
s  TANAP -om, bol nimi vykonaný takzvaný ochranný 
odlov rakov, rýb a  iných živočíchov, ktoré sa v  tomto 
toku nachádzajú,“ uzavrela Horáková. Práce by mali byť 
zrealizované do 150 kalendárnych dní od odovzdania 
staveniska. Ukončiť by sa teda mali niekedy v  letných 
mesiacoch.

 Jana Pisarčíková

 Autob. stanica → Alžbetina → Bajkalská → Uherova → Šoltésovej → Cirkevná škola → Bajkalská → Autob. stanica 

 Autob. stanica → Alžbetina → Dom kultúry → Vagónka → Allendeho a späť 

 Uherova → Nemocnica → Štefánikova → Spišská Sobota → Veľká → Autob. stanica → Alžbetina → Západ a späť 

 Linka premáva bez zmien.

 Autob. stanica → Alžbetina → Nemocnica → Strážske námestie a späť 

 Linka premáva bez zmien.

 Hraničná → Autob. stanica → Alžbetina → NC Forum → Nemocnica → Starý Juh → Uherova a späť 

 Autob. stanica → Alžbetina → NC Forum → Nemocnica → Uherova → Nový Juh → Nemocnica → NC Forum → Autob. stanica

1

2

3

4

5

6

7

8

TRASY LINIEK MHD POPRAD POČAS VÝLUKY: 
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Mesto Poprad začalo vymáhať daňové pohľa‑
dávky formou exekúcie referentmi oddelenia 
daní, poplatkov a  pokladne už od novembra 

2020. „K 31.12.2024 bolo začatých 863 exekúcií v celko-
vej hodnote 502 220,27 €. Zároveň k tomuto dátumu 
bolo zriadených  85 záložných práv v celkovej hodno-
te 401 048,25 €,“ vyratúva Adriana Sedláková, vedúca 
ekonomického odboru MsÚ Poprad. 

Poprad – jedno z prvých miest

Ako dodáva, Poprad bol jedným z  prvých miest, 
ktoré v roku 2019 vstúpilo do systému osobitnej elek‑
tronickej komunikácie s bankami pre obce a mestá. 
„Príslušné štátne aj verejné orgány na Slovensku, ako 
aj ďalšie oprávnené subjekty vďaka takejto komuniká-
cii vedia získať potrebné informácie o tisíckach klien-
tov bánk, ktoré nám slúžia na výkon súčinnosti a reali-
záciu výkonu daňových exekučných konaní v krátkom 
čase bez zbytočnej byrokracie a manuálneho spraco-
vania jednotlivých žiadostí voči bankám,“ vysvetľuje 
Sedláková. 

Môžete prísť o vodičský preukaz 

Samospráva na výkon daňovej exekúcie využíva 
viacero nástrojov. Zrážky zo mzdy a iných príjmov (ako 
napr. dôchodky), prikázanie pohľadávky či zadržanie 
vodičského preukazu. Správca dane môže tiež roz‑
hodnúť o zriadení záložného práva. „Ako najrýchlejší 
a aj najefektívnejší spôsob vymáhania pohľadávky 
sa v  Poprade najviac osvedčilo prikázanie pohľadáv-
ky, a  teda zablokovanie účtu,“ dodáva Sedláková. 
Na pozore sa musia mať aj šoféri. Doposiaľ zadržala 
samospráva 185 vodičských preukazov. Mesto Po‑
prad preverilo majetkové a  bankové pomery či príj‑
my cez sociálnu poisťovňu doposiaľ u 3 157 dlžníkov. 
„Z celkových exekúcií bolo vymožených 378, čo pred-
stavuje 253 399,36 €, čiže 50,46 % z celkovej hodnoty 
danej na exekúciu.  Zriadením záložného práva k ne-
hnuteľnostiam bolo vymožených 370  125,51 €, čiže 
92,29 % z celkovej hodnoty danej na záložné práva,“ 
uzavrela Sedláková. 

 Jana Pisarčíková 

Zrejme všetky mestá či obce na Slovensku bojujú s neplatičmi. Každá samospráva sa 
snaží zabezpečiť dostatočný objem peňazí pre svoje fungovanie. Jedným z nástrojov 
zabezpečenia príjmov do rozpočtu je aj efektívne vymáhanie daňových nedoplatkov. 
Dlhodobo sa tomu venuje aj popradská samospráva. 

V boji s neplatičmi v Poprade je 
najefektívnejšie zmrazenie účtu
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Dorozumievajú sa dotykmi tykadiel, včelím tan‑
com, vôňou a zvukmi. Len za jednu minútu do‑
kážu urobiť 11 400 kmitov svojimi krídlami. Včely. 

Svojim každodenným fungovaním a  spôsobom života 
potvrdzujú známy výrok, ktorý hovorí, že do štyroch 
rokov od vyhynutia poslednej včely vyhynie aj ľudstvo. 
70 percent celkovej poľnohospodárskej produkcie je to‑
tiž opeľovanej včelami. „Najväčší podiel na opeľovaní 
majú naše medonosné včielky, ktoré chováme,“ hovorí 
Jaroslav Kuzmík, tajomník Základnej  organizácie Sloven‑
ského zväzu včelárov Poprad. Tieto malé robotnice aktu‑
álne trápi problém s pastvou. „V poslednom čase aj my 
včelári cítime klimatickú zmenu. Včely majú málo živín. 
Čoraz horšie si ich vedia nájsť. Veľa v tom zohráva teplo-
ta a aj vlhkosť. Pre včelára by bolo ideálne, keby neustále 
bolo 25 stupňov a 60 percent vlhkosti. Vtedy všetko krás-
ne meduje. No pravdou je, že napríklad malinový med ja 
osobne netočím už minimálne 5 rokov. V júni, keď kvitne 
malina, totiž príde neskutočné sucho, horúčavy a nektár 
vyschne,“ vysvetľuje Kuzmík. 

Stromy pre včely  

Základná organizácia Slovenského zväzu včelárov 
Poprad teda prišla s  nápadom, ktorý včelám pomôže. 
„Najistejšou pastvou pre včely sú stromy. Ovocné, lipy, 
či javory. Sú bohaté na obsah nektáru a  dosť často sa 
na nich vyskytujú vošky, ktoré produkujú medovicu, kto-
rú včely zbierajú. Rozmýšľali sme, že by ich bolo dobré 
vysadiť. Obrátili sme sa teda na Mestský úrad v Poprade, 
či by bola možnosť poskytnúť nejaké pozemky na výsad-

bu stromov. Predstavili nám dve možné plochy. Najviac 
sa nám zapáčila lokalita v Kvetnici. Miesto určené na vý-
sadbu je pri vodnom zdroji. Stromom sa najlepšie darí, 
keď majú vlahu „pod nohami“, tak sme sa rozhodli, že 
ich vysadíme tam,“ hovorí tajomník.  

Stromy, živé úle, náučný chodník 

Najprv sa včelári pustia do podstaty, a teda výsadby 
stromov, no len tam to končiť nebude. „Zasadíme 20-30 
kusov líp a tiež ovocné stromy, väčšinou jablone, hrušky, 
slivky. Na ich úrodu si samozrejme žiadne nároky nero-
bíme, práve naopak, budeme veľmi radi, ak ľudia prídu 
a niečo si zo stromov odtrhnú a ochutnajú, pokiaľ nám 
to nezničia,“ dodáva Kuzmík. Po čase by na tomto mies‑
te vytvorili aj náučný chodník. „S pútačmi a živými úľmi. 
Nechceme ich tam dávať veľa, aby sa ľudia neobávali, 
možno tak dva až tri úle. A mohli by byť presklené, aby 
návštevníci mohli vidieť, ako naozaj tie včielky žijú.“ 
Vzbudiť tak chcú aj záujem ľudí o včelárstvo. A súčasťou 
by mohli byť aj stánky, v  ktorých by sa predával med. 
„Robíme to celé nie pre svoj úžitok, ale pre úžitok našich 
detí a vnúčat,“ dodáva.

Ochraňujú rodinu 

Včely sú údajne pomerne mierumilovné. Ako Kuzmík 
hovorí, hrôzu z nich mať netreba. „Včely nezvyknú útočiť 
iba tak. Jedine v prípade, ak sa bránia. Rovnako včelie 
roje. Pokiaľ nie je roj v  nebezpečenstve, neútočí. Včely 
v  roji sú nacucané. Majú zásoby aj na tri dni. Hľadajú 
v  tomto prípade len dutinu, kde by sa usídlili. Nehrozí 
od nich naozaj nič. Včely majú pud záchrany rodiny. Ak 
vás bodne, zomrie, no väčšinou tak urobí len vtedy, keď 
ochraňuje rodinu,“ uzavrel.  Stromy na výsadbu budú 
mať v Základnej organizácii Slovenského zväzu včelárov 
Poprad k dispozícii v priebehu mesiaca marec. Hneď ako 
zem odmrzne, plánujú stromčeky vysádzať.  

 Jana Pisarčíková

Základná organizácia Slovenského zväzu 
včelárov Poprad plánuje na Kvetnici 

vysadiť medonosné stromy. Pomôcť tak 
chcú včelám s výživou. Jeho súčasťou 

bude v budúcnosti aj náučný chodník.

V Poprade 
vysadia včelí raj 

Miesto, kde by mali byť vysadené stromy.



14

ZA
U

JA
LO

 N
Á

S

Popradčan sa k výrobe drôtených dekorácií dostal 
úplne obyčajne. „Pred 10 rokmi som nevedel, čo 
s  voľným časom. Televíziu nepozerám, jedine, 

keď si potrebujem zdvihnúť tlak. Celý život som pra-
coval v Tatravagónke pri lise so žele-
zom, kde sa ohýbal materiál. Na dô-
chodku počas zimných večerov som 
nemal čo robiť. Rýchlo sa stmievalo 
a do toho prišiel neskôr aj covid a ne-
mohli sme nikde ísť, tak som si našiel 
záľubu v  drôte,“ smeje sa Ján Lam‑
per, ktorý ma k prírode veľmi blízko.

Fascinujú ho stromy

„Mám rád záhradu, strihanie stro-
mov a  to, keď vidím ako semienko 
rastie, ako ten nový život pribúda. 
To ma odjakživa baví, rád chodím 
do lesa, pozorujem stromy a  potom si to ukladám 
do hlavy. Nič nefotím, iba sa snažím vytvarovať z drô-
tov to, čo som v  prírode napozeral. Vždy ten strom 
z  drôtu nejako vyšpekulujem, hoci je to babračka. 

Manželka sa smeje, že keď ideme na prechádzku, tak 
každý si niečo donesie z  lesa, len my šutre. Skaly to-
tiž potrebujem ako podstavec,“ vysvetlil svoju záľubu 
zručný senior.

Kov bol ako magnet

Promovaný strojný zámočník má 
vzťah ku kovu od mala. „Môj otec 
bol vyučený kováč, pracoval s mate-
riálom v  kováčskej dielni. Ja som sa 
chodil ako dieťa pozerať na vyhňu, 
na nahrievanie materiálu. Bolo 
to niečo iné, s  takou nezvyčajnou 
vôňou, dali sa tam vyrábať a ohýbať 
rôzne kovy. Ako chlapec som tomu 
nerozumel, no veľmi ma to priťa-
hovalo. Neskôr, na učňovskej škole 
sme vyrábali lampičky. Hoci stáčanie 

plieškov bola piplavá robota, veľmi ma to chytilo. Te-
raz na dôchodku som to znovu objavil. Je to moja dru-
há láska. Manželka samozrejme prvá,“ dodal úsmev‑
ne J. Lamper.

Drôtom 
vdychuje 

život
Žehličku som vyhodil, ale kábel 

som ti doniesol. Tak s takouto 
vetou zaklopú na dvere susedia 

Jánovi Lamperovi, ktorý má vášeň 
pre staré drôty. Nepotrebný odpad 

si odkladá do pivnice, čistí ho, 
rozmotáva a opätovne využíva 

a tvaruje do umeleckých ozdôb, 
no hlavne pre potešenie iných. 

„hOcI STáČANIE 
PLIEŠKOv bOLA

PIPLAvá RObOTA, 
vEľMI MA TO chyTILO.
TERAZ NA DôchODKU 

SOM TO ZNOvU 
ObjAvIL. jE TO MOjA 

DRUhá LáSKA.“

FOTO: Zuzana Dobránszka
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Stromček tvorí aj 25‑30 hodín

Manželka Jána Lampera doplnila, že manžel sa tej‑
to záľube venoval niekedy v pivnici, no ona ho nevide‑
la celé dni, iba keď sa prišiel najesť alebo si uvariť kávu. 
Dielničku v  pivnici napokon vymenili za dielničku 
v obývačke. „Mám rád aj drevo, ale v bytovke na to nie 
sú vhodné podmienky. Keby som to manželke urobil, 
už by som bol asi sám,“ usmeje sa a dodá, že z drôtov 
napokon až taký veľký neporiadok nie je, aj keď je to 
veľmi prácne. 

Vášnivý drotár si inšpiráciu berie okrem prírody aj 
z internetu. Sprvu vyrábal motýľov, bicykle, anjeliky aj 
trojramenné stromčeky. Malé tenké medené drôtiky 
stáčal ručne a formoval tak, aby sa trafil do želaného 
tvaru. Drôty získava umelec zo starých spotrebičov, 
káblov, alebo ich kupuje v  železiarstve ako viazacie 
drôty. No tie sú veľmi tvrdé, tak sa pri nich zručný maj‑
ster vynašiel a  tvrdý drôt mu pomáha namotávať aj 
vŕtačka. Na jeden strom spotrebuje aj 200 kusov drô‑
tov, ktoré treba roztočiť a vypliesť. 

„Pracoval som aj s takými tenkými milimetrovými 
drôtikmi, ktoré som nakrúcal na ihlu. Keď sa mi stočí 
drôt do esíčka, tvarujem ho do listu. Jeden strom ro-
bím aj 25-30 hodín, použijem na neho 200 metrov drô-
tu a dovedna na neho urobím aj 10 tisíc očiek. Najväč-
šiu radosť mám z  toho, že tým stromčekom niekoho 
poteším. Za tých 10 rokov, čo sa tomu venujem, som 
spravil viac ako 100 stromčekov. Na výrobu používam 
ploché kliešte, štikačky, kombinačky, ktoré som si už 
prispôsobil. V  budúcnosti by som sa rád ešte pustil 
do motorky alebo autíčka. Teraz nám v bytovke pre-
rábali výťah, tak ma potešili ďalšími káblami,“ uzavrel 
rozprávanie šikovný Popradčan.

 Zuzana Dobránszka

Každý kus je originál. Do podlepeného skalného podstavca Ján 
Lamper navŕta a ukotví drôtený stromček, ktorý následne za-
sadruje. Stáčanie drôtov je, ako sám autor hovorí, strašná babrač-
ka. Keď sú drôty veľmi tvrdé, pomáha si zlepšovacími návrhmi.
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Ľubica Barancová, vedúca oddelenia školstva, mlá‑
deže a  športu MsÚ Poprad hovorí, že s  uvede‑
ným dodatkom boli rodičia aj žiaci oboznámení 

cez svojich triednych učiteľov ešte v minulom kalendár‑
nom roku. Popradské školy sa pri implementácii záka‑
zu riadili usmernením k zmene legislatívy ohľadom po‑
užívania mobilných telefónov a obdobných osobných 
zariadení elektronickej komunikácie na školách, ktoré 
zapracovali aj do svojich školských poriadkov. „Školy 
podľa tejto novely dostali na výber z piatich možností, 
ako reguláciu používania mobilov na školách obme-
dziť. A  to buď mobilný telefón odovzdať pri príchode 
učiteľovi do úschovy na bezpečné miesto, alebo ho 
odložiť do uzamykateľnej skrinky (priestoru), kde má 
prístup až po skončení vyučovania, alebo sa odovzdá 
do uzamykateľnej krabice, či trezoru do kabinetu uči-
teľa alebo uschovaný a deaktivovaný zostane u žiaka 
a  posledná možnosť  – vstup do areálu školy bez mo-
bilného telefónu. Prváci až tretiaci na prvom stupni si 
podľa tejto reformy nemôžu vôbec vytiahnuť v triede 
mobil, a  to ani počas prestávky. Žiakom vyšších roč-
níkov a prvého až štvrtého ročníka 8-ročných, môžu 
nastaviť pravidlá učitelia, aj to len pre účely vzdeláva-
nia,“ objasnila Ľ. Barancová.

Ako ďalej vedúca oddelenia školstva doplnila, žiaci 
z ôsmich popradských základných škôl si ponechávajú 
mobilné telefóny pri sebe. Tieto zariadenia musia byť 
počas vyučovania deaktivované (vypnuté, bez prístu‑

pu na internet). Jedna základná škola využila možnosť 
uzamykania mobilných zariadení do skriniek. Toto 
rozhodnutie prijali školy s cieľom budovať zodpoved‑
ný prístup žiakov k  technológiám a  podporovať ich 
schopnosť rešpektovať pravidlá.

Školy reformu vítajú

Riaditeľka školy na Komenského ulici v Poprade 
Monika Strnková víta tento legislatívny predpis a ho‑
vorí, že jej žiaci v globále na vypnutie mobilov reago‑
vali pozitívne. Niektorí zo žiakov si uvedomujú, že teraz 
majú na seba a  svojich spolužiakov oveľa viac času. 
„Generácia našich detí je pod veľkým nestráženým 
vplyvom elektronických zariadení v plnom rozsahu, čo 
sa týka hodín strávených s nimi, ale aj obsahom, ktorý 
sa nich rúti z rôznych a často aj neoverených zdrojov. 
Eliminovanie ich používania v škole aspoň malou mie-
rou pomôže ukázať našej budúcej generácii, že aj život 
bez mobilu alebo smartfónu môže byť krásny a my ho 
nenájdeme a nespoznáme, pretože nemáme na to čas, 
ani priestor,“ uzavrela M. Strnková.

Riaditeľ školy na Dostojevského ulici v Poprade 
Vladimír Tobis hodnotí zákaz používania mobilných 
telefónov pozitívne, aj keď ho majú zakotvený v škol‑
skom poriadku už od šk. roku 2018/19. Uviedol, že 
spomínaná legislatívna zmena sa jeho žiakov veľmi 
nedotkla, keďže sú zvyknutí telefóny nepoužívať. Po‑
dobnú skúsenosť s implementovaním v školskom po‑

Základné školy prešli 
od 1. januára tohto roka 
novou reformou, ktorá sa 
týka zákazu používania 
mobilných telefónov a smart 
hodiniek na školách. Cieľom 
regulácie je pomoc žiakom 
sústrediť sa na vyučovaní 
a potlačiť kyberšikanu.

Regulovanie mobilov 
sa dotklo aj našich škôl
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riadku má už niekoľko rokov aj S. Košková, zástupkyňa 
riaditeľa ZŠ s  MŠ Aurela Viliama Scherfela v  Poprade 
Veľkej, keď hovorí, že toto nariadenie nebolo veľkou 
zmenou pre ich deti. Zástupkyňa Spojenej školy Letná 
Alena Skokanová vidí pozitíva reformy hlavne v  tom, 
že podľa vyjadrení niektorých žiakov, majú čas sa viac 
rozprávať, hrať spoločenské hry a  hlavne pokojne sa 
najesť cez prestávku. Vypnuté zariadenia sa rozhod‑
li zakomponovať aj do školského poriadku v ZŠ s MŠ 
Vagonárska v Spišskej Sobote. Aj tu majú deti zariade‑
nia vypnuté. „Dôvodom tohto opatrenia je zabezpečiť 
nerušené vyučovanie a vytvoriť optimálne podmienky 
pre vzdelávací proces. Štúdie jednoznačne dokazujú, 
že používanie mobilných telefónov počas vyučovania 
negatívne ovplyvňuje koncentráciu žiakov, ich schop-
nosť spracovávať informácie a  vzájomnú komuniká-
ciu. Obmedzenie telefónov znižuje riziko kyberšikany 
a  iných negatívnych prejavov. Sme presvedčení, že 
zavedenie tohto opatrenia je krok správnym smerom. 
Veríme, že vďaka tejto regulácii vytvoríme pre našich 
žiakov ešte lepšie podmienky na vzdelávanie,“ uviedol 
zástupca riaditeľky školy Martin Gajan.

Školský poriadok ZŠ s  MŠ na Francisciho ulici ho‑
vorí, že žiakovi nie je dovolené používať v škole počas 
vyučovania bez povolenia mobilný telefón a  smart 
zariadenia. Zástupkyňa pre ZŠ na Tajovského ulici Pet‑
ra Slimáková pripomenula, že škola po úprave prešla 
na spôsob, kedy si žiaci nechávajú deaktivované te‑
lefóny pri sebe. „Žiak má zároveň k dispozícii skrinku 
na osobné veci vo vestibule školy. Žiaci druhého stup-
ňa majú navyše k  dispozícii uzamykateľné skrinky 
na chodbách v blízkosti tried, kde môžu svoje osobné 
veci bezpečne uložiť. Môžu teda využívať aj túto mož-
nosť. Novú reformu vnímame ako vyvážené riešenie, 
ktoré rešpektuje potreby digitálneho veku, zároveň 
však jasne stanovuje hranice používania technológií 
v škole,“ dodala P. Slimáková.

Psychologička: Sme radi, keď deti trávia čas offline 
aj počas prestávok

Zmenu novely v školách víta aj školská psychologič‑
ka Miloslava Bekešová zo ZŠ s MŠ na Tajovského ulici, 
keď hovorí, že rodičovskou aj žiackou verejnosťou je re‑
gulácia v školskom poriadku vnímaná inak, ak je pod‑
ložená aj zákonom. Zároveň sú si žiaci vedomí toho, že 
rovnaké pravidlá platia aj na ostatných školách. „Vní-
mame tiež pozitívne, že sa verejne otvára a diskutuje 
téma využívania moderných technológií deťmi a mla-
dými ľuďmi. Reakcie detí boli rôzne. Samozrejme sa 
stále nájdu žiaci, ktorí sa na toto obmedzenie radi po-
sťažujú a je to v poriadku. Pre nás je dôležité poznať aj 
ich názor na vec a zároveň sa im snažíme v diskusiách 
vysvetliť, aký to má pre nich význam,“ hovorí o reakci‑
ách detí samotná psychologička.

vplyv mobilných zariadení na detskú psychiku

Moderné technológie nám môžu pomáhať zjedno‑
dušiť si mnoho našich činností, dostupnosť informácií 
a komunikáciu. Ich využívanie však môže byť natoľko 
lákavé a zahlcujúce, že si niekedy nemusíme všimnúť 
hranicu, kedy ich využívanie prináša skôr nevýhody 
ako výhody. „Práve to je výzva pre nás a najmä pre ro-
dičov – viesť deti k tomu, aby informačné technológie 
využívali zodpovedne a bezpečne. Praktické skúsenos-
ti ukazujú, že časté využívanie mobilných technológií 
môže ovplyvniť oblasti ako koncentrácia pozornosti, 
oblasť sociálnych vzťahov, ale tiež pamäťové schop-
nosti a kvalitu spánku. Obsah, ktorý prostredníctvom 
mobilov na internete prijímame, je nastavený tak, aby 
nám udržal čo najviac pozornosti – meniace sa obrazy, 
krátke, útržkovité texty. Samotné deti majú tenden-
ciu prepínať zo stránky na stránku. Pre deti môže byť 
potom o to ťažšie sústrediť sa na vyučovanie, či na do-
mácu úlohu. Navyše detský mozog a nervová sústava 
sa stále vyvíjú. O to väčšie je u detí riziko vzniku závis-
losti na sociálnych sieťach a hrách. Okrem nesporných 
prínosov regulácie mobilov počas vyučovacích hodín 
sme radi, že žiaci trávia offline aj čas prestávok. Majú 
viac príležitostí na rozvoj vzájomných vzťahov a  ko-
munikácie, tiež majú možnosť vybrať si, či budú tráviť 
prestávky aktívne (napr. pri stolnom tenise), alebo od-
dychom v relaxačných zónach,“ ozrejmila školská psy‑
chologička.

Trávenie času s mobilom priamo ovplyvňuje emo‑
cionálne zdravie

Úplne iné, nepísané sociálne normy však môžu 
platiť na sociálnych sieťach a  online komunikačných 
kanáloch, kde sa často prekračujú hranice slušnosti 
a človek sa môže prezentovať aj tak, ako by pri osob‑
nom stretnutí určite nereagoval. Riziko nevhodnej 
komunikácie či zdieľania nevhodného obsahu je o  to 
vyššie, že deti v školskom veku často nedokážu posú‑
diť dôsledky svojho konania. „Tie môžu vyústiť až ku 
kyberšikane, ktorá je už v súčasnosti zaradená k trest-
ným činom. Nadmerné používanie mobilov môže mať 
tiež negatívny vplyv na emocionálne zdravie. Tráve-
nie neprimerane dlhého času nad mobilom nemôže-
me samozrejme považovať za priamu príčinu vzniku 
depresívnych a úzkostných porúch u mladých ľudí. Čo 
však považujeme za dôležité, je prehlbovanie vzťahu 
a  komunikácia s  dieťaťom. Pre deti je dôležité, že im 
venujeme pozornosť a zaujíma nás ako trávia svoj čas 
online. Aj preto je užitočné rozprávať sa s nimi na túto 
tému a  viesť deti k  tomu, aby sa dokázali aj v  online 
svete správať zodpovedne a  bezpečne. V  prípade, ak 
by narazili na neprimeraný obsah alebo komunikáciu, 
môžu sa na nás vždy obrátiť,“ dodala Miloslava Beke‑
šová.

 Zuzana Dobránszka
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Divadlo Ozvena zo Stráž prvú kapitolu svojho prí‑
behu napísalo už koncom 19. storočia. Založil ho 
v  roku 1919 Július Maličký a  s  malými prestáv‑

kami tešia herci publikum ešte dnes. Dlhé roky hrávali 
v sále v mestskej časti Stráže. Začiatkom marca otvorili 
brány svojho nového pôsobiska. Divadlo našlo svoj do‑
mov na sídlisku Západ, presnejšie na ulici Podtatranská. 
„Priestory, ktoré sme mali v  Strážach, boli pre nás cel-
kom dobré. Je to ale multifunkčný objekt, v ktorom sa 
robia rôzne podujatia a podobne. Museli sme často od-
pratávať kulisy. Keďže máme sklady až vo Veľkej, bolo 
to dosť náročné na prepravu všetkých vecí, tak sme hľa-
dali možnosť kam s divadlom ísť,“ vysvetľuje Kubus.

Keď sa plnia sny…

Svojho favorita, v  ktorom by divadlo mohlo nájsť 
svoj domov, mal režisér dlhšie. Už v 18. rokoch v danej 
sále hrával v  kapele Formát. Ako šéf kultúry na MsÚ 
do miestnosti rád chodil aj na rokovania s vtedajším ria‑
diteľom mestskej televízie. Dá sa teda povedať, že jeho 
sen sa stal skutočnosťou. „Je to absolútne plne funkčná 
divadelná sála s odvetraním, svetlom, hudbou, réžiou. 
Jednoducho divadelná sála, v ktorej sa môžu hrať rôz-
ne hry i koncerty. Chceme pokračovať v našej tradičnej 
produkcii, ale aj  spolupracovať s  ďalšími popradskými 
telesami ako je napríklad Vagonár, Letnička, rôzne spe-
vácke skupiny, zapájať do toho školy a podobne. Chce-
me začať tvoriť tú našu kultúru v maličkých priestoroch 

a uvidíme, ako sa to bude vyvíjať. Tak, ako sa nám splnil 
divadelný sen, tak verím, že sa nám bude dariť aj naďa-
lej,“ opisuje Kubus.

Podcast v spišskom nárečí

Plány divadla sú veľké a nebude to celé len o hrách. 
„Boli by sme radi, ak by tu bola hudba, napríklad v utor-
ky nejaká kapela, ale i  vážna hudba, vo štvrtky čino-
hra - naša alebo pozvaná, nedeľa by patrila diskusiám, 
kde sa budeme baviť na rôzne témy. Časom pribudne aj 
podcastové rádio, len neviem, či mu všetci budú rozu-
mieť, pretože bude v spišskom nárečí,“ prezradil.

Poďme robiť kultúru

Zo Stráž sa divadlu odchádzalo veľmi ťažko. Ako re‑
žisér povedal, duchom aj srdcom sú stále v  Strážach, 
no priestory už majú na inom mieste. Jedno je ale isté. 
Divadlo po rokoch konečne získalo svoj vlastný stánok. 
„Tešíme sa na divákov, srdečne ich pozývame. Naším 
cieľom je, aby sa priestor divadla vždy zapĺňal rehotom 
a uvoľnením a aby ľudia nemysleli na veci, ktoré nemož-
no zmeniť. Poďme sa radšej hrať, zabávať sa. Poďme ro-
biť kultúru,“ uzavrel Kubus.  

 Jana Pisarčíková 

Dosky, ktoré 
znamenajú 

svet, si preniesli 
zo Stráž 

na Západ
„Budeme sa tu rehotať, budeme sa tu zabávať.“ Týmito slovami nás privítal režisér a herec Divadla 
Ozvena Rudolf Kubus v nových priestoroch, ktorým nanovo vdýchol divadelný život. 
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Písal sa rok 1796. Presne desiateho v mesiaci marec 
na svet prišiel Matej Hrebenda Hačavský. Postihol 
ho neľahký osud. Pár rokov od narodenia prišiel 

o  matku. Od detstva mu slabol zrak a  predtým než 
prekročil prah dospelosti, oslepol. Svoju lásku si našiel 
ku knihám a nehodlal sa jej vzdať ani vtedy, keď si už 
žiadnu z nich nedokázal prečítať. Prechodil celé Sloven‑
sko, Prahu, či Viedeň a šíril medzi ľuďmi osvetu o výz‑
name kníh. Donášal ich vzdelancom, posielal do škôl 
a spolkových inštitúcií a pomohol s budovaním či roz‑
širovaním knižníc. Práve na jeho počesť je od roku 1955 
v bývalom Československu mesiac marec považovaný 
za Mesiac knihy.

Návštevnosť cez 90‑tisíc

Pri tejto príležitosti sme navštívili Podtatranskú kniž‑
nicu v Poprade. Ak by ste si mysleli, že záujem o knihy 
klesá, nie je to tak. Ako prezradila riaditeľka knižnice 
Monika Naštická, tešia sa z vyššieho záujmu hlavne det‑
ských čitateľov. „Celková návštevnosť knižnice v uply-
nulom roku bola viac ako 90-tisíc. Mali sme vyše 180-ti-
síc výpožičných jednotiek, 766 podujatí a obohatili sme 
aj náš knižný fond. Máme teda za sebou úspešný rok. 
Splnili sme všetko, čo sme si naplánovali,“ zhodnotila.

Snažia sa dostať k verejnosti

V  knižnici už dávnejšie prešli aj na novšie formy. 
Na Západe sa podarilo vytvoriť priestor prvého kontak‑
tu. Podujatia v prevažnej miere robia pre deti. „Počas 
uplynulého roka sme okrem podujatí pre triedne kolek-
tívy zrealizovali cyklické podujatia, ktoré sú už známe 
ako je napríklad súťaž Podtatranský školák, LiteraTúra,  
Žijú medzi nami.  Zorganizovali sme už štvrtý ročník 

podujatia s názvom Dni poézie Pavla Hudáka. Ide nám 
o  to, aby sme si nielen zaspomínali na regionálneho 
básnika Pavla Hudáka, ale aj predstavili novú generá-
ciu básnikov, ktorí sa venujú napr. Slam poetry alebo 
vizuálnej poézii.  Uskutočnil sa aj 9. ročník detského li-
terárneho festivalu  S knihou ma baví svet. Nezabudli 
sme na literárne tábory, na jar a v lete. Po celý rok sa 
snažíme pripraviť podujatia pre  verejnosť, rôznym ve-
kovým kategóriám čitateľov, venujeme sa moderným 
technológiám, vybudovali sme Kreatívnu dielňu, ktorú 
čoskoro sprístupnime aj širokej verejnosti,“ vymenova‑
la Naštická.

V  marci sa návštevníci môžu tešiť okrem iného 
na prednášku o  zdravom prístupe k  životu, ako aj 
na podujatie inšpirované Harrym Potterom. „Každo-
ročne sa u nás marec končí Nocou s Andersenom, kedy 
deti prespávajú v knižnici. Program neprezradíme, aby 
sme deti trošku prekvapili,“ dodala riaditeľka.

bibliobus

Veľkou novinkou v knižnici je Bibliobus. „Je to kniž-
nica na kolesách, vďaka ktorej poskytujeme klasické 

Vôňu kníh nenahradí nič 
Sú bránou do sveta 
poznania. Dokážu nás 
vtiahnuť do deja a dať nám 
priestor odísť zo svojho 
sveta a ponoriť sa 
na stránkach do ponúkanej 
reality. Mnohí z nás 
ich nepochybne majú 
odložené nielen v poličke, 
ale i v srdci. Knihy. Mesiac 
marec im neodmysliteľne 
patrí. Z Podtatranskej 
knižnice v Poprade 
prichádzajú dobré správy. 
Počet detských čitateľov 
sa zvýšil. 
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výpožičné služby pre obce a mestá v troch okresoch - 
Poprad, Kežmarok a Levoča. Prichádzame do zazmluv-
nenej obce, kde si  čitatelia môžu prísť požičať knihu. 
Následne sa o mesiac vrátime tak, aby bola dodržaná 
výpožičná doba. Reakcie od obyvateľov obcí a miest, 
ktoré nás už navštívili, máme pozitívne,“ vysvetľuje 
riaditeľka systém, akým autobus s knihami funguje. Ak 
by ste čakali, že v ňom nájdete staré knihy, mýlite sa. 
„V  Bibliobuse nie sú vyradené knihy. Pravidelne doň 
nakupujeme nové. Sme aktuálne jediný kraj na Sloven-
sku, ktorý má Bibliobus,“ dodáva. 

Za volantom žena

Zaujímavosťou je aj to, že muža za volantom tohto 
knižničného autobusu by ste hľadali márne. Šoféruje 
ho žena. Jaroslava Petrušková. „Od malička som mala 
blízko ku všetkému, čo má motor a kolesá. Pracovala 
som aj ako inštruktorka v  autoškole. Pani riaditeľka 
mi navrhla túto možnosť, dorobila som si vodičské 
oprávnenie, a tak ho šoférujem a zároveň som aj kni-
hovníčkou. Hlavne pánske osadenstvo máva také pre-
kvapené pohľady, keď ma za volantom vidí a ja si ešte 
zvykám, keďže je to omnoho väčšie ako bežné auto,“ 
povedala.

Šušťanie stránok

To, ako to bude s knihami vyzerať do budúcna, ešte 
nikto predpovedať nevie. Monika Naštická ale tvrdí, že 
situácia nie je až tak zlá. „Je pravdou, že sa číta menej 
ako po iné roky, ale v  každom prípade vyše 50 per-
cent z celkového počtu čitateľov tvoria deti. Vidíme, že 
prídu k  nám, sedia tu, čítajú si. Nevidím do budúcna, 
no nemyslím si, že by to bolo zlé a ani v súčasnosti to 
tak nie je. Verím, že kniha ako taká nevymizne. To šuš-
ťanie stránok a vôňa kníh sa predsa nedá ničím nahra-
diť,“ uzavrela riaditeľka.

 Jana Pisarčíková 
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Pozoruhodná výstava troch medzinárodne uzná‑
vaných, významných a  výnimočne kreatívnych 
umelcov otvorila v  Tatranskej galérii tohtoročnú 

sezónu výstav. Práve tento rok je pre túto inštitúciu je‑
den z významných. „Rok 2025 je pre nás takým malým 
výročím. Oslavujeme 65 rokov zalo-
ženia galérie. Žiaľ, kvôli pandémii ko-
ronavírusu, sme si pred piatimi rokmi 
nemohli pripomenúť a  ani osláviť 60. 
výročie jej založenia. Tento rok to teda 
skúsime v takej našej veľkej umeleckej 
paráde, kde verejnosti predstavíme, čo 
všetko na slovenskej výtvarnej scéne 
máme,“ prezradila riaditeľka Tatranskej 
galérie Anna Ondrušeková.

Koncertovala aj v carnegie hall

Práve otvorenie výstavy troch autorov s  názvom 
Tóny vesmíru a zeme bolo akýmsi odštartovaním tých‑

to osláv. Svojimi tónmi najprv uší prítomných pohladila 
umelkyňa Jana Andevská, významná hudobníčka, spe‑
váčka, skladateľka, ktorá pôsobila v  New Yorku. Kon‑
certovala ako huslistka v Carnegie Hall a predstavila sa 
na festivaloch Colours of Ostrava, Pohoda a iné. Potom 

sa k  slovu dostali výtvarní umelci. Vý‑
stavu spolu s  Tatranskou galériou or‑
ganizovala partnerská inštitúcia Galéria 
Miloša Alexandra Bazovského v Trenčí‑
ne. Jej riaditeľka Danica Lovišková bola 
jednou z kurátoriek výstavy.

venujú sa človeku

V  priestoroch galérie dali priestor 
trom autorom ‑ Ondrejovi Rudavské‑
mu, Kataríne Vavrovej a  Jacqueline 

Rudavsky. „Možno sa pýtate, čo títo traja autori majú 
spoločné? No ale oni toho majú veľa spoločného. Jed-
nak sú to výborní výtvarníci, ktorí boli na mnohých 

prestížnych medzinárodných pre-
hliadkach nielen v centre Európy, 
ale aj v Amerike či Ázii. A spája ich 
aj to najdôležitejšie, a to, že všetci 
traja sa venujú človeku,“ poveda‑
la Lovišková.

bytostný záujem o vzťah člove‑
ka k svetu

Na výstave si môžete pozrieť 
výsostne originálne maľby umel‑
cov, grafiky, kresby, šperky, video‑
inštalácie, sochárske objekty, 
ktoré sú prežiarené svetlom, po‑
znaním, energiou, spoločnými 

I keď na pohľad by sa mohlo 
zdať, že traja umelci Ondrej 
Rudavský, Katarína Vavrová 
a Jacqueline Rudavsky nemajú 
navzájom nič spoločné, opak 
je pravdou. Ich niekedy až 
nadpozemské vnímanie sveta 
pretavili v Tatranskej galérii 
do výstavy, ktorá milovníkom 
umenia berie dych.

Ukázali tóny 
vesmíru a zeme

„AUTOROv 
SPájA Aj TO 

NAjDôLEžITEjŠIE, 
A TO, žE vŠETcI 

TRAjA SA vENUjú 
ČLOvEKU.“

Danica Lovišková

FOTO: Jana Pisarčíková
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estetickými, filozofickými, poetickými až surrealistic‑
kými prvkami. Rezonuje v  nich introspekcia, záujem 
o existenciálne otázky a bytostný záujem o vzťah člo‑
veka k svetu, o zhmotnenie všetkého pozoruhodného, 
čo sa medzi vesmírom a zemou odohráva, o hľadanie 
univerzálnych súvislostí.

Levitujú

Maľby Kataríny Vavrovej sú prepojené so ženou. 
Dodávajú sebavedomie, energiu i  radosť do života. 
„Ústredným motívom jej príbehov je žena. Krásna, 
ušľachtilá, mladá i  zrelá, nežná i  odvážna, záhadná, 
zranená i zraniteľná, smutná i  radostná. Najväčší ak-
cent kladie autorka na tvár, kde dáva všetky emócie 
a  podstaty príbehov. Často sa v  jej dielach objavujú 
anjeli ako strážcovia a ochrancovia našich istôt a osu-
dov. Mnohé detaily, v ktorých môžeme nájsť spojitosť 
s vesmírom, nepodliehajú zemskej príťažlivosti, vzná-
šajú sa, levitujú,“ povedala Lovišková. Svoj život autor‑
ka zasvätila nielen umeniu, ale aj knihám. „V podstate 
je to moja životná náplň. Moje vyznanie, že celý svoj 
život venujem tvorbe a knihám,“ povedala umelkyňa.

Zjavia sa ako fatamorgána

Ondrej Rudavský, svetovo uznávaný a  multimedi‑
álne zameraný umelec, svojimi originálnymi video‑in‑
štaláciami, obrazmi, sochami a grafickými dielami do‑
slova berie dych. Ako sám hovorí, dávajú mu slobodu 
vytvárať veľké živé obrazy, ktoré sa v  noci zjavia ako 
fatamorgána v prírode pod hviezdami, alebo sa stanú 
interiérovou súčasťou v ohraničenom priestore. Pribli‑
žuje až surreálne znejúci svet plný magických postáv 
a  dimenzií, ktoré sa neustále premiestňujú a  hmýria. 
Sú plné pohybu, svetla, neuveriteľnej energie a tlmočia 

umelcove vízie, zamyslenia sa nad podstatou ľudskej 
a vesmírnej existencie, nad občasným chaosom, ktorý 
prevláda v našich dušiach i v okolitom prostredí. Ako 
sám autor počas vernisáže povedal, teší sa, že sa mohol 
medzi prítomnými uzemniť. „Dúfam, že vám trošku 
otvorím tie skrutky v hlavách a že tá ľudskosť sa trošku 
posunie do duchovnejších sfér,“ povedal.

Silné ženy nosia veľké šperky

Jacqueline Rudavsky na rozdiel od tradičného šper‑
ku (komorného a vytváraného z klasických materiálov) 
prichádza s  umeleckými šperkami väčších rozmerov, 
ktoré svojou skladbou a tvaroslovím pripomínajú malé 
sochárske diela. V šperkoch spája netradičné materiá‑
ly ‑ kovy, kožu, recyklovaný plast, kameň, drôty a celé 
to uzatvorí skrutkami a maticami. „Sú určené pre ženy, 
ktoré sa neboja vyjadriť svoju silu a  jedinečnosť pro-
stredníctvom výrazných umeleckých kúskov. Ako au-
torka hovorí, len silné ženy nosia veľké šperky,“ dodá‑
va Lovišková.

výstavu si v Tatranskej galérii môžete pozrieť 
do 23. marca 2025.

 Jana Pisarčíková
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Kam za kultúrouMarec2025
Mesačník

POPRAD

Podujatia
Každý štvrtok16:00‑18:00 / Tatranská galéria

Kurz kresby
Pokračovanie kurzu kresby pre začiatočníkov 
i pokročilých.

5. 3. Streda 15:30 / Podtatranská knižnica,  
         Západ

Najlepší čitateľ roka
Ocenenie najlepších čitateľov za rok 2024 
v troch kategóriách so sprievodným 
programom. 

6. 3. Štvrtok 16:30 / Podtatranská knižnica,  
           Západ

Republika hoaxu
Odhaľovanie sveta dezinformácií s Dávidom 
Púchovským.

8. 3. Sobota 18:00 / Dom kultúry

Boseong Cho
Koncert filmovej hudby.

13. 3. Štvrtok 18:00 / Dom kultúry

Vyliečte sa
Motivačná prednáška Pavla Baričáka.

15. 3. Sobota 10:00 / Dom kultúry

Slovenské ľadové kráľovstvo 1
Muzikál pre deti.

16. 3. Nedeľa 14:00 / Tatranská galéria

Ručný papier
Tvorivá nedeľná dielňa pre rodiny s deťmi. 
Prihlásiť sa treba vopred na t.č.: 0915 451 815.

18. 3. Utorok 9:00 / Podtatranská knižnica

Hviezdoslavov Kubín
Okresného kolo v umeleckom prednese 
poézie a prózy I.‑IV. kategórie. Organizuje POS 
Poprad.

19. 3. Streda 19:00 / Dom kultúry

Pánská šatna
Divadelná komédia. Účinkujú: Jiří Lábus, 
Martin Dejdar, Petr Vacek a ďalší. 

21. 3. Piatok 16:00 / Podtatranské múzeum

83. výročie prvého transportu 
do Auschwitzu

Spomienky na osudy ľudí, na ktoré svet 
nesmie zabudnúť. Hudobný hosť: CON MOTO 
SLOVAKIA.

23.3. Nedeľa 15:00 / Tatranská galéria

Tóny vesmíru a zeme
Derniéra výstava autorov Ondreja 
Rudavského, Kataríny Vavrovej a Jacqueline 
Rudavsky na existenciálne témy.

23. 3. Nedeľa 19:00 / Dom kultúry

Nikolas Put
Spomienkový koncert piesní Karla Gotta.

25. 3. Utorok 16:00 / Podtatranské   
               múzeum

Hohenlohe - Dedičstvo
Premiéra druhého dielu úspešného 
dokumentárneho filmu Branislava Molnára ‑ 
režiséra oceňovaného doma aj v zahraničí.

25. 3. Utorok 16:00 / Tatranská galéria

Svedectvá preživších
Vernisáž výstavy Martina Korčoka. Následne 
sa uskutoční prezentácia zborníka 
Art&holokaust.

26. 3. Streda 19:00 / Dom kultúry

Na koho to slovo padne
Divadelné predstavenie. Účinkujú Lukáš 
Latinák, Juraj Kemka, Marián Miezga, Róbert 
Jakab a Vladimír Kobielsky. 

28. 3. Piatok 15:30 / Podtatranská knižnica,  
              Sobotské námestie

Inšpiratívna ženská postava
Hodinka kreatívnych denníkov (journalingu)  
pre ženy od 18 rokov na tému: Inšpiratívna 
ženská postava.

28. 3. Piatok 17:00 / Tatranská galéria

Tandem
Vernisáž výstavy slovenských sochárov Víta 
Bojňanského a Milana Lukáča.

28. 3. Piatok 19:00 / Podtatranská knižnica,  
              Západ

Noc s Andersenom
Medzinárodné podujatie na podporu čítania.

30. 3. Nedeľa 19:00 / Dom kultúry

Harry Potter pri sviečkach
Klavírny recitál.

Výstavy
Do 23. 3. / Tatranská galéria 

Tóny vesmíru a zeme
Výstava autorov Ondreja Rudavského, 
Kataríny Vavrovej a Jacqueline Rudavsky 
na existenciálne témy.

Do 23. 3. / Podtatranské múzeum

Osemdesiat rokov mieru
Výstava zachytávajúca priebeh oslobodenia 
Popradu a popradského okresu v januári 1945.

Do 28. 3. / Knižnica, Sobotské námestie

Nech sa páči...vstúpte do sveta 
Fantázie

Výstava žiakov výtvarného odboru Súkromnej 
základnej umeleckej školy Fantázia Svit.

Do 28. 3. / Podtatranská knižnica, Západ

Jánovo videnie
Výstava grafických prác amatérskeho 
výtvarníka Jána Hrončáka na tému sv. Ján – 
apoštol a evanjelista.

Do 30. 3. / Tatranská galéria, ArtKlub

Anjel Vianoc 2024
Tradičná výstava víťazných súťažných 
prác materských, základných, špeciálnych, 
základných umeleckých a stredných škôl 
na tému Anjel Vianoc 2024.

Do 31. 3. / Podtatranské osvetové stredisko

AMFO
Výstava víťazných fotografií  z 53. ročníka 
regionálnej fotografickej postupovej súťaže.

Do 4. 5. / Tatranská galéria

Bedřich Kostřánek - majster 
perokresby

Výstava z cyklu českí umelci v Tatrách 
predstavuje niekoľko perokresieb 
kombinovaných s akvarelom prevažne 
z depozitu Tatranskej galérie.

Od 28. 3. do 4. 5. / Tatranská galéria

Tandem
Výstava významných slovenských sochárov 
Víta Bojňanského a Milana Lukáča.

Stála expozícia / Tatranská galéria

Odkryté hodnoty APP
Stála expozícia diel zo zbierkového fondu 
Tatranskej galérie predstavuje to najlepšie 
z tvorby takmer 80 autorov. Výstava je 
spracovaná v aplikácii a doplnená obsažným 
katalógom.

Stála expozícia / Podtatranské 
múzeum

Knieža z Popradu  a jeho hrobka
Stála expozícia prezentuje návštevníkovi 
hrobku germánskeho kniežaťa z prelomu 
4. a 5. storočia po Kristovi. Ide o jediný 
archeologický nález svojho druhu v Európe. 

Stála expozícia / Podtatranské 
múzeum

Poprad a okolie v zrkadle vekov
Expozícia svojím obsahom, štruktúrou, 
členením poskytuje návštevníkovi podstatné 
informácie o spoločenskom, politickom, 
hospodárskom, duchovnom, kultúrnom živote 
a prírodnom prostredí mesta Poprad a okolia 
od praveku až po súčasnosť.

ZMENA PROGRAMU vyhRADENá !

   2. 3.  ROK V LESE   
 Divadlo Zábavka

   9. 3. ČIPKOVANÝ TATO  
 Divadlo pod balkónom

16. 3. BAČOV POMOCNÍK  
 Divadlo Ramagu

23. 3. PREŠIBANÝ KOCÚR   
 V ČIŽMÁCH Divadlo Actores

30. 3. O MALOM NERVÓZNOM 
 PRASIATKU Divadlo Babadlo

Dom kultúry, vždy o 10:00 h, vstupné 3 €
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„Ak stretnete výnimočného človeka, mali by ste sa ho opýtať, aké knihy číta.“ 
     (Ralph Waldo Emerson) 

Spoločenská rubrika

jANUáR
22. 1. v Poprade – Veľkej s Ing. Petrom Pribylincom  (1957) 

 v Poprade – Veľkej s jozefom baranom  (1933)  
24. 1. v Poprade – Veľkej s Máriou Kohoutkovou  (1935) 
29. 1. v Poprade – Veľkej s jozefom Kozubom  (1954)  

 v Poprade – Veľkej s Otíliou Kuczovou  (1946) 

 v Poprade – Veľkej s Radoslavom Kuchtom  (1976) 
31. 1. v Poprade – Veľkej s júliou hrickovou  (1936) 

 v Poprade – Veľkej s Teréziou Kleinovou  (1931) 

FEbRUáR 2025  
1. 2. v Poprade – Veľkej so Sidóniou brukovou  (1947) 

3. 2. v Poprade – Spišskej Sobote s helenou Šoltísovou 
 (1952) 

5. 2. v Poprade – Veľkej s Emíliou vojvodovou  (1949) 

 v Poprade – Veľkej s Dušanom Križovským  (1949) 

 v Poprade – Veľkej s veronikou Korzuchovou  (1977) 

6. 2. v Poprade – Veľkej s Paulínou Grofíkovou  (1933) 

6. 2. v Poprade – Veľkej s Teréziou Kesterovou  (1948) 

 v Poprade – Veľkej s Margitou Petríkovou  (1931) 

7. 2. v Poprade – Veľkej s Oľgou Kijačikovou  (1954) 

8. 2. v Poprade – Veľkej s Máriou blaščákovou  (1939) 

11. 2. v Poprade – Veľkej s helmutom Meinlom  (1943) 

13. 2. v Poprade – Matejovciach s jozefom Mikušiakom 
 (1964) 

15. 2. v Poprade – Veľkej s helenou Steinitzovou  (1941) 

17. 2. v Poprade – Veľkej s Mgr. Petrom Grossingerom 
 (1948) 

 v Poprade – Veľkej so  Soňou Györiovou  (1952) 

18. 2. v Poprade – Veľkej s Oľgou bajusovou  (1948) 

 v Poprade – Veľkej s Ivanom vaculíkom  (1964) 

 v Poprade – Matejovciach s Róbertom Szabóom 
 (1956) 

19. 2. v Poprade – Veľkej s Pavlom Odziomekom  (1941) 

21. 2. v Poprade – Spišskej Sobote s Alžbetou Slezákovou 
 (1942)  

ROZLúČILI SME SA

24. 1. Róbert žiga a Adriana Ferencová 
1. 2. Adrián Sedlák a Magdaléna Kokyová  
3. 2. ján Kaša a Michaela Štelbaská  

MANžELSTvO UZAvRELI 

Ambulantná pohotovosť pre deti a dorast 
Lokalizácia: 
Detská poliklinika – vchod č. 2, spoločný priestor 
s detskou imunoalergologickou ambulanciou
Tel.: 052 / 7125 683

Ambulantná pohotovosť pre dospelých 
Lokalizácia: areál Nemocnice Poprad, a. s., 
v priestoroch bývalého mobilného 
odberového miesta 
Tel.: 052 / 7125 614

Zubná pohotovosť
Lokalizácia: Nemocnica - budova hlavnej 
vrátnice, 1. poschodie, číslo dverí 102
Tel.: 052 / 7125 613

Lekárne, ktoré zabezpečujú lekárenskú starostlivosť v rámci 
prevádzkových hodín počas pracovných dní, soboty a nedele:

•	 Lekáreň	Dr. Max, OC Kaufland, Jiřího Wolkera, Poprad, tel. 0901961195, 

 (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	Dr. Max, Dlhé hony 1, Poprad (9:00 - 21:00)

•	 Lekáreň	BENU, Teplická cesta 4359/3, Poprad (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	BENU, OD Kaufland, Moyzesova 4067/3, Poprad, tel. 0905821914 

 (8:00 - 20:00)

•	 EKOLEKÁREŇ Poprad, OC FORUM, vchod z Francisciho ulice, 

 Námestie Sv. Egídia 3290/14, Poprad, (8:00 - 20:00)

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 22:00
Sobota, nedeľa, sviatky 07:00 – 22:00

Rozpis zabezpečenia poskytovania lekárenskej pohotovostnej služby

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 20:00
Sobota, nedeľa, sviatky 08:00 – 20:00

ZDROJ:E ‑VUC.SK

Ordinačné hodiny:
Sobota, nedeľa, sviatok 09:00 – 13:00
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V  roku 2023 bol jednou z  aktivít Eu‑
rópskeho mesta športu aj športovo‑
‑tanečný maratón pre širokú verej‑

nosť, ktorý sa stretol s pozitívnym ohlasom. 
Mesto Poprad v spolupráci s Centrom voľ‑
ného času sa rozhodlo na to nadviazať, no 
po prvýkrát bolo toto podujatie určené 
výlučne pre školáčky, ktoré sa stretli v Aré‑
ne Poprad presne na Valentína. „Brali sme 
to ako nultý ročník a  skúšku, či budú mať 
dievčatá o niečo také záujem. Je to hlavne 
preto, že nie všetky sú ochotné hýbať sa 
v spoločnosti chlapcov a toto je trochu iný 
druh pohybu. Možno ich to takouto formou 
viac motivuje k športu, pretože nie je dôleži-
té venovať sa mu profesionálne, ale nájsť si 
v živote niečo, čo nás bude baviť a napĺňať,“ 
uviedla Jana Pálková z  referátu mládeže 
a športu MsÚ v Poprade.

Myšlienka sa ujala. Oslovené boli aj 
stredné školy, no tie mali v danom čase veľa 

iných aktivít a navyše šarapatili v ich radoch 
choroby. Napriek tomu plochu arény zapl‑
nilo približne sto detí. Počas niekoľkých ho‑
dín si naplno užili tri odlišné tanečné lekcie. 
„Lektorov sme sa snažili vyberať tak, aby 
sme mali zastúpeného pána i dámu. Oslo-
vili sme bývalých, ale aj súčasných taneč-
níkov a lektorov tanca. Vyšlo to spontánne 
a ja si myslím, že to dopadlo výborne,“ tešila 
sa riaditeľka Centra voľného času v Poprade 
Ingrid Lindemanová.

Pozvanie prijal choreograf folklórneho 
súboru Vagonár Martin Krigovský, ktorý 
viedol svoju pasáž v spoločnosti manželky 
primátora mesta Poprad Jaroslavy Danko. 
„Deti by mali poznať aj tanečnú kultúru a jej 
rôznorodosť. Je to umenie ako každé iné. 
Som veľmi rád, že decká prišli a že si to spo-
ločne s  nami užili,“ povedal M. Krigovský. 
„Bola to krásna spomienka na moje detské 
a mládežnícke časy, keď som ešte tancova-

Valentínsky piatok 
bol v Poprade 

v znamení tanca

Mesto Poprad v spolupráci s Centrom voľného času zorganizovalo 
vo valentínsky piatok po prvýkrát športovo-tanečný maratón v nadväznosti 
na úspešnú akciu spred dvoch rokov, ktorá bola vtedy určená pre širokú 
verejnosť. Tentokrát sa však v Aréne Poprad zišli výlučne žiačky našich škôl.
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la v Letničke. Pre mňa je náš slovenský folklór najkrajší 
na svete a  to srdiečko mám s  ním stále späté. Tým, že 
Martin je veľký profesionál, ktorý pôsobil aj v  Lúčnici, 
tak mi bolo potešením doslova sa viesť jeho lekciou tan-
ca,“ pousmiala sa prvá dáma Popradu Jaroslava Danko.

Celé to odpálil folklór, no po krátkej prestávke mara‑
tón pokračoval hodinou spoločenského tanca v podaní 
Jozefa Solusa a Patrície Parvovej zo Solus Dance Acade‑
my. „S  tancom je život krajší. Všetci účastníci zažili tri 
rôzne tanečné štýly. Myslím, že každý si prišiel na svoje 
a že si to deti užili. Mňa osobne takáto lekcia veľmi bavi-
la a som rád, že som mohol byť toho súčasťou,“ priznal 
J. Solus.

To ale nebolo všetko. Na záver všetkých prevetrali aj 
inštruktori hip ‑hopu z Centra voľného času – Michaela 
Šebestová a Adrián Šoltés. „Snažili sme sa vyskladať zá-
kladné kroky, ktoré hip -hop obsahuje. Pospájali sme to 

celé dokopy a vytvorili tak variáciu, ktorú sme sa sna-
žili deti naučiť. Verím, že ich to potešilo,“ skonštatoval 
A. Šoltés. „Pre nás to bola dobrá skúsenosť. Ešte sme sa 
s niečím podobným nestretli, takže sme sa na tieto deti 
veľmi tešili. Je super, že aj v  dnešnej dobe elektronic-
kých zariadení si vedia takto prísť s nami zatancovať,“ 
uzavrela M. Šebestová. Marek Vaščura

Druhý februárový víkend sa u  našich severných suse‑
dov v Bielsko‑Białej stretli najlepší európski karatisti 

na 52. Majstrovstvách Európy kadetov, juniorov a  U21. Per‑
fektným výkonom sa tu v kategórii súborného cvičenia Kata 
kadetiek prezentovala mladá popradská karatistka Karolína 
Kiššková, členka Karate klubu Shihan Poprad. Dopoludňajšie 
eliminačné boje v skupine Karolína Kiššková suverénne vyhrala 
a v semifinále narazila na Belgičanku, aktuálnu rankingovú sve‑
tovú jednotku. Len tri desatiny bodu rozhodli o víťazstve Bel‑
gičanky. Karolína sa tak predstavila vo večernom medailovom 
bloku, kde ju v zápase o bronz čakala pretekárka z Nemecka. 
Napriek výbornému výkonu rozhodcovia znova o  smolné tri 
desatiny bodu posunuli na tretie miesto Nemku a mladá Po‑
pradčanka ostala hneď za pódiovým umiestnením. Karolína 
Kiššková si tak do svetového rankingu pripísala 450 bodov 
a usadila sa na perfektnom desiatom mieste. (jgz)

N
apísali ste nám

Kiššková na Majstrovstvách 
Európy bojovala o medailu
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V polovici januára zaplnili halu Strednej športovej 
školy stolní tenisti. Po roku sa v  Poprade konal 
opäť celonárodný turnaj Slovenského pohá‑

ra mládeže v  stolnom tenise, pričom tentokrát sa tu 
zmestilo dvadsať stolov. O dôležité body v rámci 3. kola 
súťaže na nich súperili nielen starší žiaci a  žiačky, ale 
aj dorastenci a  dorastenky. Boli z  toho počas jedné‑
ho víkendu napokon hneď dva veľké turnaje za účasti 
takmer štyroch stoviek mladých športovcov. „Po minu-
loročnom veľmi vydarenom turnaji sme dostali tento 
rok možnosť organizovať hneď dva turnaje. To, že sa 
hralo na dvadsiatich stoloch, bolo niečo výnimočné. 
Turnaje sa nezvyknú konať až v  takomto rozsahu,“ 
vysvetľoval organizátor turnaja z TTC Spartak Poprad 
Tibor Bujňák, ktorý postavil do hry svoje najväčšie ta‑
lenty, ale aj začínajúcich stolných tenistov, aby naberali 
potrebné skúsenosti. Nádeje vkladal najmä do Adama 
Harhaya a Nely Mrkvicovej, z ktorej navyše už rastie ná‑
dejná reprezentantka Slovenska. „Mojím cieľom bolo 
dostať sa na Majstrovstvá Slovenska, kde sa prebojuje 
prvých 32 hráčov v rebríčku. Pred domácim turnajom 
som sa pohyboval okolo 20. miesta a  chcel som to 
potiahnuť ešte vyššie,“ priznal A. Harhay. „Som veľmi 
rada, že som si už mohla vyskúšať reprezentačný dres 
a  že som sa tam vôbec dostala, keďže niektoré hráč-
ky hrajú oveľa dlhšie ako ja. Myslím si, že sa mi teraz 

celkom fajn darí,“ doplnila N. Mrkvicová. Tá obsadila 
v kategórii starších žiačok pekné tretie miesto, čo bolo 
historicky prvé pódiové umiestnenie Spartaka v  Slo‑
venskom pohári.

Aj február priniesol dve zaujímavé podujatia 
s  početnou účasťou. V  priestoroch Základnej školy 
na Dostojevského ulici sa v  jeho úvode konalo štvrté 
podujatie Ligy mládeže Spiša v šachu. Turnaj má približ‑
ne dvadsaťročnú tradíciu vďaka zanieteniu ľudí, ktorí 
pracujú s  mládežou. Bola to snaha ponúknuť deťom 
možnosť zažiť kvalitný turnaj v  domácich podmien‑
kach. „Spočiatku sme chodievali na turnaje do Košíc 
i Prešova. Skupina viacerých vedúcich krúžkov sme sa 
preto rozhodli, že založíme Ligu mládeže Spiša a ujalo 
sa to. Pravidelne k nám chodieva aj cez sto detí. Má to 

Aj menšie 
športy dokážu 

zapĺňať haly

Začiatok kalendárneho roka patril v Poprade 
športom, ktoré možno nie sú veľmi na očiach 
verejnosti, ale v našom meste sa im darí. 
Klubom, ktoré sa im venujú sa navyše darí 
organizovať zaujímavé podujatia a tie dokážu 
zapĺňať haly. Presvedčili sa o tom stolní tenisti, 
šachisti i lukostrelci.
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teda zdravé korene,“ uviedol vedúci šachového krúž‑
ku v CVČ Poprad Bartolomej Marci. Turnaj bol štvrtým 
zo 7 v sezóne. Bol rozdelený na dve časti, kde sa stretli 
chlapci a dievčatá v troch vekových kategóriách a tiež 
mládež do 18 a do 23 rokov. Z celkového víťazstva sa 
na tomto podujatí tešil v detských kategóriách Samuel 
Šiška z Košíc, no a medzi mládežníkmi bol najlepší To‑
máš Šleboda z Kežmarku.

Opäť sa však vrátime do priestorov Strednej špor‑
tovej školy, ktorá hostila v polovici februára slovenskú 
špičku v lukostreľbe. Vďaka klubu Red Arrows Poprad 
sa tu konalo 3. kolo Slovenského pohára za účasti 
viac ako 150 lukostrelcov bojujúcich o posledné body 
do rebríčka. „Poprad má vytvorené veľmi dobré pod-
mienky pre lukostreľbu, a tak dokážeme prilákať veľký 
počet lukostrelcov,“ skonštatoval organizátor poduja‑
tia z Red Arrows Poprad Vlastimil Schindler. Na prete‑
koch nechýbali ani veľké mená tohto športu, napríklad 
už dvojnásobný účastník paralympijských hier  – Po‑
pradčan Dávid Ivan, ktorý aj takto ladí formu na ďalšie 
veľké podujatia. „Tieto preteky som si veľmi užil. Ko-
nečne som nemusel nikam cestovať. Celkom sa mi da-
rilo, pretože som si vystrieľal jeden z tých nadpriemer-
nejších výsledkov v  sezóne. Onedlho nás budú čakať 
Majstrovstvá sveta v Kórei a na to sa budem zodpoved-
ne pripravovať,“ prezradil. Popradské „červené šípy“ sa 
ale príkladne starajú aj o ďalšie talenty. Zhodou okol‑
ností práve Dávidov brat Denis patrí medzi nich a mieri 
pomaly takisto do sveta. „Celú svoju energiu vkladáme 
najmä do rozvoja mládeže, aby mali všetci pekné zá-
žitky, venovali sa športu a dosahovali aj nejaké úspe-
chy. Samozrejme, máme aj svojich stabilných strelcov. 
Čo sa týka Denisa Ivana, ten je v  Centre talentova-
nej mládeže. Chystá sa vyraziť do Európy a  my s  ním 

zodpovedne pracujeme na jeho napredovaní. Máme 
pred sebou veľké méty i očakávania. Príprava je dob-
rá a  ja verím, že naši reprezentanti zažijú vonku pek-
nú sezónu,“ podčiarkol predseda a tréner Red Arrows 
Poprad Vlastimil Schindler. Popradský klub doma po‑
zbieral pár pekných umiestnení. Napríklad, Michal Kiš‑
šimon vyhral súťaž mužov s kladkovým lukom v ruke 
a  Ivanovci tiež na stupni víťazov nechýbali. Nádejný 
Denis Ivan vyhral olympijský luk juniorov a  jeho brat 
Dávid obsadil medzi mužmi, rovnako v  olympijskom 
luku, druhé miesto.

 Marek Vaščura
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Už tradične pred Valentínom mesto Poprad v spo‑
lupráci s Basketbalovou akadémiou mládeže Po‑
prad organizuje turnaj v  trojkovom basketbale 

pre školské tímy. Aj ďalší ročník sa konal v popradskej 
Aréne. Turnaj bol určený pre žiakov základných i stred‑
ných škôl. „Takto mali možnosť stretnúť sa a zahrať si 
trojkový basketbal, čo nie je úplne bežnou formou hry 
basketbalu. Sú tu samozrejme aj upravené pravidlá, 
keďže ide skôr o pouličný basketbal. Bol to opäť od nás 
valentínsky darček pre školy a  ich žiakov,“ vysvetlila 
Jana Pálková z referátu mládeže a športu MsÚ v Popra‑
de, ktorá doplnila: „Účasť je vždy pomerne vysoká, aj 
keď v  období lyžiarskych výcvikov to nie je jednodu-
ché zaplniť. Úroveň turnaja to neznížilo ani tentokrát 
a stále sa nám hlási tých dvanásť až trinásť škôl.“

Tentokrát sa pod deravými košmi zišlo 23 družstiev. 
Bola to vhodná príležitosť zahrať si schuti basketbal 
mimo tréningových povinností registrovaných hráčov 
a  hráčok a  tí ostatní prišli zväčša len tak pre zábavu. 

„Chceme takto spestriť dievčatám i chlapcom ich bas-
ketbalový rast. Je to netradičné aj v tom, že sa na jed-
nom mieste a na jednom turnaji stretávajú spoločne. 
Nadväzujú sa nové kamarátstva a mňa teší, že aj naše 
dievčatá z klubu takúto možnosť radi využívajú,“ po‑
vedala mládežnícka trénerka BAM Poprad Alena Ková‑
čová.

Napriek tomu, že išlo o valentínsky turnaj v období 
plnom lásky, žiadne zo zúčastnených družstiev nepriš‑
lo predať svoju kožu lacno a už vôbec sa nehralo v ru‑
kavičkách. Mnohí účastníci avizovali ambíciu zvíťaziť. 
Tí najlepší si okrem skvelých zážitkov odniesli aj odme‑
ny. Medzi žiakmi boli najlepší „Buntoši“ z osemročného 
gymnázia na Kukučínovej ulici a medzi žiačkami zasa 
„Šipky“ zo Základnej školy na Ulici mládeže. Kategó‑
riu stredoškolákov i  stredoškoláčok ovládli družstvá 
zo Strednej športovej školy. Marek Vaščura

Valentínsky turnaj sa nehral 
v rukavičkách

Pohybových aktivít bolo v našom meste 
v období Valentína hneď niekoľko. Patril medzi 
ne aj „láskyplný“ turnaj v trojkovom basketbale 
s dlhoročnou tradíciou. Opäť sa pod neho 
podpísalo mesto Poprad v spolupráci 
s Basketbalovou akadémiou mládeže Poprad. 
Turnaj patril školským družstvám a veru, 
nehralo sa v rukavičkách.
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Kam za športom2025Marec
8. Sobota / Aréna Poprad

MAJSTROVSTVÁ SLOVENSKA 
V ŠTANDARDNÝCH TANCOCH

Tanečná súťaž pod záštitou primátora  
      mesta Poprad. 10.00 hod. začiatok / 

19.00 hod. Galavečer.

15. Sobota 13:00 / SŠŠ Poprad

HK IMS – EAST POPRADSKÍ PIRÁTI – 
LG MIKELSSEN BRATISLAVA

14. kolo Hokejbalovej extraligy mužov

15. Sobota 14:30 / NTC Poprad

FK POPRAD – ŠK ODEVA LIPANY
18. kolo Tipos III. ligy Východ

15. Sobota / Aréna Poprad

BAM POPRAD – 
BK SLOVAN BRATISLAVA

19. kolo 1. ligy žien, U23 a U19

16. Nedeľa / Aréna Poprad

BAM POPRAD – 
BK KLOKANI IVANKA PRI DUNAJI U19

20. kolo 1. ligy žien, U23 a U19

27. Štvrtok 11:30 / Aréna Poprad

RUMUNSKO – TALIANSKO
Kvalifikácia U19 na ME vo futsale 2025

27. Štvrtok 14:00 / Aréna Poprad

SLOVENSKO – NEMECKO
Kvalifikácia U19 na ME vo futsale 2025

28. Piatok 16:00 / Aréna Poprad

TALIANSKO – NEMECKO
Kvalifikácia U19 na ME vo futsale 2025

28. Piatok 18:30 / Aréna Poprad

SLOVENSKO – RUMUNSKO
Kvalifikácia U19 na ME vo futsale 2025

29. Sobota 13:00 / SŠŠ Poprad

HK IMS – EAST POPRADSKÍ PIRÁTI – 
ŠK 98 PRUSKÉ

17. kolo Hokejbalovej extraligy mužov

29. Sobota 15:00 / NTC Poprad

FK POPRAD – 
MŠK RIMAVSKÁ SOBOTA

20. kolo Tipos III. ligy Východ

30. Nedeľa 15:30 / FŠ Poprad – Stráže (UT)

FC POPRAD – STRÁŽE – FO VLKOVÁ
15. kolo 7. ligy PFZ

30. Nedeľa 16:00 / Aréna Poprad

NEMECKO – RUMUNSKO
Kvalifikácia U19 na ME vo futsale 2025

30. Nedeľa 18:30 / Aréna Poprad

TALIANSKO – SLOVENSKO
Kvalifikácia U19 na ME vo futsale 2025

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ !
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Redakcia Me‑
sačníka Poprad 
opäť pripravila 

pre svojich čitateľov 
a úspešných riešite‑
ľov švédskej krížovky 
i osemsmerovky sú‑
ťaž o zaujímavé ceny.

Zapojte sa opäť 
do našej súťaže. 
Správne znenie 
tajničky i osemsme‑
rovky posielajte naj‑
neskôr do 20. marca 
2025 poštou alebo 
doručte osobne 
na adresu vydavateľa: 
Mestská informačná 
kancelária, Námestie 
sv. Egídia 43/86, 058 
01 Poprad, prípadne 
emailom na info@
visitpoprad.sk.

Nezabudnite uviesť 
svoje meno, adre‑
su, telefónne číslo 
a heslo „Tajnička“. 
Vyžrebovaný, úspeš‑
ný lúštiteľ získa 
darčeky pre najmen‑
ších od MIK Poprad 
a knižnú publikáciu.

Výhercu cien bude‑
me kontaktovať tele‑
fonicky.

Tešíme sa na vaše 
odpovede a prajeme 
vám príjemné chvíle 
strávené lúštením.

 (red)
Riešenia z minulého čísla:

Tajnička: 
T1/1 Arno  
T1/2 Puškáš  
T2/1 Nanga  
T2/2 Parbat 

Osemsmerovka: 
na Chate pod Rysmi  

Sudoku:

Friesz Ján (31. 3. 1900 – 11. 3. 1963), popradský rodák, sladovník, horolezec a zakladateľ skialpinizmu. Absolvoval
Obchodnú školu v Kežmarku. Bol prvým T1 v popradskom T2. Zaslúžil sa aj o to, že vznikla tzv. tajnička 8-smerovky.
Bol zaľúbený do Vysokých Tatier, absolvoval všetky známe horolezecké výstupy kategórie III. a IV. a lyžiarske túry
vo Vysokých a Nízkych Tatrách. Spolu s G. Luczym a V. Maurerom bol spoluzakladateľom dnešného skialpinizmu.

SUDOKU OSEMSMEROVKA

ABONENTKA, AKROBAT, AUTOSALÓN, BICEPS, BOČNICA, BROKOVNICA, EMULZIA, HRANA, KEČOVO, KOCKA,
KONŠKOLÁK, KOŠEĽOVINA, LEOPARD, MAGNEZIT, MINÚTA, MOKASÍNA, MRÁKAVA, REFERENT, REKLAMA,
RENESENCIA, ROLETA, ROZKVET, SKRÍNING, ŠKORPIÓN, ŠTATISTKA, TOLERANCIA, ZÁPLETKA

Pripravil: Klub krížovkárov a hádankárov Tatranec

vypustí
slzusmernica

T1/2

severský
kopytník
obyvateľ

Írska

historické
platidlo

vo Walese

nikel
(zn.) vajíčko

(lek.)
smie,

po českyafrická
antilopa

kód
letiska
Cape

Spencer

obrnené
vozidlo
Elemír
(dom.)

slov.hokej.
brankár
kujný
nerast
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strunový
hudobný
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rivali

cibuľa,
po angl.

astát
(zn.)
Emil

(dom.)

čin

balkánska
pálenka

európske
súostrovie
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pozdrav

bod
v džude
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3.triedy

február,
po česky
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oon
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Plne elektrický.

Hyundai INSTER. 

Všetko je raz v živote po prvýkrát. Zaži nepoznaný druh jazdy s úplne 
novým Hyundai INSTER. Kompaktné elektrické vozidlo, ktoré je rovnako 
individuálne ako ty. Bez ohľadu na to, aké sú tvoje plány, Hyundai INSTER 
sa prispôsobí tvojim potrebám. Stačí naložiť stan, zobrať kamošov 
a roadtrip sa môže začať.
Objav viac na www.hyundai.sk

23 250 €
Už od

Údaje o kombinovanej spotrebe a kombinovaných emisiách CO2 pre Hyundai INSTER s 42 kWh batériou, 15″ diskami kolies, 2WD  
(WLTP – odhad): kombinovaná spotreba elektrickej energie 14,3 kWh/100 km; kombinované emisie CO2: 0 g/km. Viac informácií na 
www.hyundai.sk. Zobrazenie vozidla je ilustračné.
1 Hyundai 5-ročná záruka bez obmedzenia počtu najazdených kilometrov sa vzťahuje len na vozidlá Hyundai, ktoré boli pôvodne predané 
cez autorizovaného predajcu Hyundai koncovému zákazníkovi. Podmienky sú stanovené v záručnej knižke.
2 Záruka 8 rokov alebo 160 000 km sa vzťahuje na elektrické batériové jednotky. Podmienky v jednotlivých štátoch sa môžu líšiť. 
Podrobnejšie informácie poskytnú autorizovaní predajcovia Hyundai.

1

2

AUTONOVA, s. r. o.
Priemyselný areál Východ č. 3406, Poprad
tel.: 052/45 13 138, e-mail: hyundai@autonova.sk
www.autonova.sk
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